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SEDLČANY Funkci správ-
ce Lidové hvězdárny Jo-
sefa Sadila zastával více 
než čtyřicet let František 
Lomoz, který s přispěním 
Václava Chába, nejaktivněj-
šího člena volného sdru-
žení astronomů amatérů 
při hvězdárně, zde provázel 
zájemce o astronomii zejmé-
na po noční obloze a také je 
seznamoval s historií hvěz-
dárny. Svoje zkušenosti 
po dlouhá léta návštěvní-
kům předávají i další spolu-
pracující členové sdružení.

Od 1. ledna se stal novým 
správcem sedlčanské hvěz-
dárny osmadvacetiletý Filip 
Davídek, který bydlí v Boro-
ticích. Nového správce jsme 
požádali o rozhovor.

Co vás přivedlo k astro-

nomii?

Už nejméně deset let se 

PETROVICE Od příštího 
školního roku chce Základ-
ní a mateřská škola v Petro-
vicích otevřít přípravnou 
třídu pro děti předškolního 
věku, jejímž hlavním cílem 
je připravit děti na první 
ročník základní školy. Tří-
du lze zřídit, pokud se v ní 
bude vzdělávat nejméně 
deset dětí. 

„Nutnou podmínkou 

pro zařazení dítěte do pří-

pravné třídy je doporučení 

pedagogicko-psychologic-

ké poradny,“ říká k tomu 
ředitelka petrovické školy 
Hana Vošahlíková. „S první 

třídou přicházejí povinnosti 

jako ranní vstávání s bu-

díkem, soustředěná práce 

ve třídě a večer domácí 

Přípravná třída je na půl cesty 
mezi školkou a školou

úkoly. Na hraní už nezbývá 

tolik času, jako tomu bylo 

ve školce. Přípravná třída je 

na půl cesty mezi školkou 

a školou, neboť stejně jako 

v posledním roce mateřské 

školy se v ní děti věnují 

grafomotorickým cvičením, 

upevňují správnou výslov-

nost a pomalu si zvykají 

Hvězdárna Josefa 
Sadila má po více 
než čtyřiceti letech 
nového správce

zajímám o vesmír, a proto 
jsem si pořídil hvězdář-
ský dalekohled. A jak už to 
bývá, začal jsem od konce. 
Sice jsem si zakoupil dale-
kohled, ale neuměl jsem si 
s ním na obloze nic pořádně 
najít (úsměv). Kontaktoval 
jsem proto Václava Chába 
ze sedlčanské hvězdárny, 
který mě do astronomie za-
světil, a zároveň mě na svo-
je pracoviště přivedl. Od té 
doby jsem na hvězdárnu 
docházel a snažil se pomá-
hat správci Františku Lomo-
zovi, který mě tam se vším 
seznámil, zaučil mě a s po-
stupem času jsem na hvěz-
dárnu začal docházet i sám. 
V loňském roce mě Franti-
šek Lomoz oslovil s tím, zda 
bych po něm nechtěl převzít 
funkci správce hvězdárny.

Martin Macík 
na Dakaru obhajuje 
loňské vítězství

V Prosenické Lhotě se stůl pod množstvím jitrnic, jelit a tla-
čenky skoro prohýbal. Více na str. 3

SEDLČANY/SAÚDSKÁ ARÁ-

BIE Po Vánocích se sedlčan-
ská dakarská výprava opět 
vydala na letiště a Dakar 
Rally 2025 odstartovala pro-
logem 3. ledna. Závodníci 
urazí přibližně 7 759 km, 
z toho 5 115 km tvoří měře-
né úseky.

Závod začíná ve měs-
tě Bisha a končí ve městě 
Shubaytah, zahrnuje pro-
log a dvanáct etap včetně 
dvoudenní etapy nazvané 
48h Chrono. Za nejnároč-
nější etapy je považovaná 
dvoudenní etapa dlouhá 

přes tisíc kilometrů a ma-
ratónská etapa bez asisten-
ce mechaniků.

Devět kamionů ze 
Sedlčan

Ze sedlčanské dílny tento-
krát můžeme na trati sledo-
vat několik kamionů. Tovární 
posádka ve složení pilot Mar-
tin Macík, navigátor Franti-
šek Tomášek a palubní me-
chanik David Švanda, jede 
v novém kamionu EVO 4 
pojmenovaném Bohouš. Ba-
revná kombinace černé, bílé 

REGION Hned zkraje roku 
odstraňovali středočeští 
hasiči následky větrného 
počasí. Nejčastější výjez-
dy kvůli popadaným stro-
mům byly 2. ledna kromě 
Kladenska také na Pří-
bramsku, Sedlčansko ne-
vyjímaje.

Následujícího dne kom-
plikovalo dopravu náledí. 
Silnice v regionu ale zů-
staly s opatrností sjízdné. 

VYSOKÝ CHLUMEC Městys 
získal ocenění v celostát-
ním kole soutěže Zlatý 
lajk 2024, kde se umístil 
na 2. místě se svým účtem 
na Instagramu a na 10. mís-
tě s facebookovým účtem 
v kategorii obcí do dvou 
tisíc obyvatel. V krajském 
kole se se svým insta-
gramovým účtem umístil 
na 1. místě a s facebooko-
vým účtem na 5. místě.

Zlatý lajk je soutěž, 
která každoročně hodnotí 

kvalitu profi lů obcí a měst 
na sociálních sítích Face-
book a Instagram. Pořa-
datelem soutěže je spolek 
Kvalikom, který ji organi-
zuje od roku 2020 s cílem 
zlepšovat a oceňovat způ-
sob komunikace veřej-
ných institucí s veřejností. 
Obce se do soutěže hlásí 
samy za poplatek 2 000 Kč. 
Soutěží se ve třech ka-
tegori ích podle počtu 
obyvatel: obce do 2 tisíc 
obyvatel, města a obce 

Městys zabodoval 
v soutěži Zlatý lajk

do 10 000 obyvatel a měs-
ta nad 10 000 obyvatel. 
Tři vítězné obce na obou 
sociálních platformách 
obdrží výstavní ocenění, 
diplom, podrobné hodno-
cení a ceny od partnerů 
a sponzorů soutěže.

V kategoriích Instagram 
a Facebook účtů je hodno-
ceno několik kritérií, ve kte-
rých je možné vždy získat 
maximálně 40 bodů. Kro-
mě klasických příspěvků je 

Na počátku 
roku 
v regionu 
padaly 
stromy

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 3Pokračování na straně 4
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PŘEDBOŘICE Plánovaná 
rekonstrukce historické 
stodoly v centru Předbo-
řic se vloni neuskutečni-
la z důvodu pozdějšího 
dokončení  projektové 
dokumentace, čímž ne-
došlo k získání stavební-

ho povolení. V současné 
době je již žádost o po-
volení podána na přísluš-
ném stavebním úřadě. 
V rozpočtu Kovářova, 
kam obec spadá, je na re-
konstrukci připraveno 
2,5 mil. Kč. Připravuje 

se také výběrové řízení 
na zhotovitele. 

Celkové náklady rekon-
strukce mají dosáhnout 
4 mil. Kč, proto se obec 
poohlíží po dotaci. Po-
kud to nebude úspěšné, 
uskuteční se rekonstrukce 

ve dvou etapách. V první 
bude opravena stodola, 
oddělena od sousední-
ho domu a zhotovena 
nová střecha. Ve druhé 
je v plánu napojení deš-
ťové vody do jednotné 
kanalizace a zpevnění 

plochy před stodolou. 
Rekonstrukcí stodoly 

vznikne technické záze-
mí pro místní SDH, par-
kovací stání, skladovací 
prostor a malé hygienic-
ké zázemí.

Jana Motrincová

hodnocena i práce s formá-
ty story, reels a archiv příbě-
hů. Body mohou obce získá-
vat například také za kvalitu 
sdílených fotografi í, grafi cké 
zpracování, kvalitu textů 
u příspěvků, frekvenci pří-
spěvků, vytvářením událos-
tí či kreativitou. 

Vysoký Chlumec 
nabízí víc než 
mnohá města

V kategorii do 2 tisíc 
obyvatel soutěžilo s In-
stagram profily 93 obcí, 
Vysoký Chlumec obsadil 
2. místo s 34 body. S face-
bookovým účtem v této 
kategorii se celostátního 
kola zúčastnilo 101 obcí, 
městys se umístil na 10. 
místě s 35 body. Na face-
bookovém účtu městyse 
hodnotila komise kvalitu 
obsahu jako velmi nad-
průměrnou a také vstříc-
nou a aktivní komunikaci 
se sledujícími, což mno-
hé obce ani větší města 

Městys zabodoval v soutěži Zlatý lajk
neposkytují. Kromě toho 
komise vyzdvihla kvalitu 
zpracování a zaměření 
obsahu příspěvků. Na in-
stagramovém účtu městy-
se komise ocenila aktivitu 
a frekvenci zveřejňování 
ve všech formátech, včet-
ně velmi kvalitního zpra-
cování stories a archivu.

Správa sociálních sítí 
je pro města a obce v po-

sledních letech běžnou 
praxí. Obce na svých 
účtech sdílí informace 
o nadcházejících kultur-
ních a sportovních akcí, 
aktuality, historické za-
jímavosti, další zprávy 
o dění v obci a blízkém 
okolí. Snaží se tak oslovit 
i mladší generace, které 
upřednostňují získává-
ní informací prostřed-
nictvím internetu spíše 
než z plakátových ploch 
a úředních desek. Soci-
ální sítě jsou zároveň lá-
kadlem pro turisty, kteří 
díky nim mohou objevo-
vat zajímavá místa a akce 
v regionu.

Zpětná vazba 
od občanů

Na otázky k soutěži 
a sociálním sítím nám od-
pověděl starosta Vysoké-
ho Chlumce Jiří Svatek.

Kde jste přišli na my-

šlenku přihlásit městys 

do této soutěže?

S myšlenkou jsem si 
pohrával delší dobu, a to 
na základě informací zís-
kaných na internetu.

Přihlásili jste se po-

prvé? 

Ano, bylo to poprvé. 
Říkal jsem si, že nemáme 
co ztratit a bude zajímavé 

zjistit, jak si na tom naše 
profi ly stojí z pohledu od-
borníků a někoho z venku. 

P l á n ova l i  j s te  to , 

nebo to bylo spontánní 

rozhodnutí? 

Bylo to rozhodnutí 
okamžiku a jsem za něj 
rád. Říkal jsem si, že 
když už se hlásíme 
do soutěže vesnice roku, 
zkusím i toto.

Jaké ocenění a ceny 

jste za 2. a 10. místo 

od spolku Kvalikom zís-

kali?

Obdrželi jsme upomín-
kové předměty od part-
nerů soutěže a ocenění 
ve tvaru palce nahoru vy-
tištěné na 3D tiskárně.

Jak dlouho provozuje-

te sociální sítě městyse? 

Kdo za nimi stojí?

Facebookový účet má 
městys od roku 2010, 
ins t agramový účet  je 

o něco mladší, ten byl 
zřízen v roce 2018 za úče-
lem oslovení mladších 
občanů. Zajímavostí je, že 
Facebook účet sledují pře-
vážně uživatelé ve věku 
30–50 let a převažují zde 
ženy nad muži v poměru 
65 ku 25. Městys zde má 
nyní přes 1 200 sledují-
cích. Instagram boduje 
více u mladších uživatelů 

ve věku 20–40 a poměr 
žen k mužům je zde 50 
ku 50. Sledovanost toho-
to profilu je k 800 uživa-
telům. Oba účty spravuji 
sám od jejich zřízení.

Co považujete za nej-

úspěšnější příspěvky 

na vašich sociálních 

účtech?

Největší úspěch vždy 
získají příspěvky obsahu-

jící fotografie zachycující 
krajinu z výšky. Veliké 
oblibě se těší i příběhy 
stories, složené z fotogra-
fií zachycující aktuální 
pořádané akce. Sociální 
sítě dnes tvoří nepomíji-
telný komunikační kanál, 
bez kterého se jen těžko 
oslovuje mladší genera-
ce. Je to i taková zpětná 
vazba od občanů o tom, 
co je zajímá a jaký mají 
názor a nápady na dění 
v obci. Do jisté míry soci-
ální sítě nahrazují, dupli-
kují obecní kroniku. Jde 
o novodobé zachycení 
dění v obci pomocí foto-
grafií a přinášejí zpětnou 
možnost nahlížení do his-
torie městyse. 

Chtěli byste na svých 

sociálních sítích ještě 

něco zlepšit či změnit?

U sociálních sítí je 
vždy co zlepšovat a nej-
těžším úkolem je udržo-
vat pestrost a poutavost 
příspěvků. 

Plánujete se do soutě-

že přihlásit i příští rok? 

Vzhledem k letošnímu 
úspěchu a povzbuzují-
címu hodnocení komise 
ano. Musím přiznat, že 
nás výsledek velice mile 
překvapil a nečekali jsme 
ho. Je to takový motor pro 
další práci. 

Michaela Faktorová

Zimní stadion SedlčanyZimní stadion Sedlčany
NÁBOR DĚTÍ OD 4 DO 8 LET 

v úterý 21. ledna od 16 hodin

KAŽDÉ DÍTĚ DOSTANE DÁREK

Nabízíme: 3x týdně trénink, zapůjčení kompletní 
hokejové výstroje, hokejku, brusle, šatnu a své 
místo, kvalitní trenérské vedení

Info: 603 535 997

Správný sport pro vaše dítě
NÁBOR MALÝCH HOKEJISTŮ

Stodola přinese technické zázemí pro místní hasiče

Ve čtvrtek 9. ledna 
zemřel ve věku 

85 let pan 

František 
Jiráček 

Rozloučení se bude 
konat na sedlčanském 

hřbitově ve čtvrtek 
16. ledna ve 13 hodin.

Ocenění Zlatý lajk vytištěný na 3D tiskárně.

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

na práci na svém místě. 

Zároveň ale nedostávají 

známky a neučí se látku 

první třídy. Trénují v zása-

dě stejné věci jako před-

školáci, jen si mimoděk 

zvykají na pravidla školní-

ho systému.“

Vzhledem k nižšímu 
počtu dětí ve třídě má 
pedagog prostor věnovat 
se každému individuálně, 
důsledně dbát na často 
nezralou logopedii, dát 
prostor introvertnějším 
dětem a citlivě přistupo-
vat k dětem se specifi c-
kými potřebami. „Perfekt-

Přípravná třída je na půl 
cesty mezi školkou a školou

ní je pro děti s výraznou 

nezralostí v jedné oblasti 

i pro děti narozené v pod-

zimních měsících. Tyto děti 

už školkové aktivity ‚pře-

rostly‘, ale na předčasný 

nástup do školy nebývají 

sociálně zralé,“ vysvětluje 
Vošahlíková. „Díky roku 

školy nanečisto mohou 

později v první třídě za-

zářit také děti, které by se 

bez roční přípravy obtížně 

sžívaly s větší třídou. Děti 

budou chodit do školy pět 

dní v týdnu, ráno i odpole-

dne může dítě navštěvovat 

školní družinu, podobně 

jako v první třídě. Docház-

ka do přípravné třídy je 

součástí povinného před-

školního vzdělávání. Zna-

mená to tedy, že rodiče 

musí dítě do předškolní tří-

dy přihlásit a musí ho tam 

řádně vodit každý den.“ 

Zápis do přípravné třídy 
se uskuteční na konci dub-
na, nicméně je nutné ob-
jednat se co nejdříve v pe-
dagogicko-psychologické 
poradně. „Čekací doba je 

relativně dlouhá a jedině 

poradna může vystavit dí-

těti doporučení k zařazení 

do přípravné třídy,“ dodává 
ředitelka Vošahlíková. 

Jana Motrincová

Kolik se toho nyní pro 

vás změnilo. Budete i na-

dále spolupracovat se 

zkušenými sedlčanskými 

astronomy?

Ano, budu. Astronomie 
je velice náročná a těžká, 
a tak jsou pro mě rady 
starších kolegů velmi dů-

ležité. Složení astronomů 
na hvězdárně se nemění, 
pouze se změní pozoro-
vání pro veřejnost, které 
nyní budu po většinu času 
dělat já. Jinak vše zůstane 
při starém.

Vedete si také svoji sou-

kromou databázi ohledně 

astronomie?

Na hvězdárně je kroni-
ka, do které se dlouhodobě 
zaznamenávají zápisy. Sám 

Hvězdárna Josefa 
Sadila má po více 
než čtyřiceti letech 
nového správce

pro sebe si vedu záznam-
ník v elektronické podobě, 
abych měl v evidenci zazna-
menaná data, kterým jsem 
se věnoval. 

Co všechno vás zajímá 

kromě astronomie?

Koníčků mám celkem 
dost. Baví mě rybaření 
a často jezdím na Slapy, 

kde jsem jako největšího 
ulovil dvanáctikilového 
kapra. Můj vůbec největ-
ší měl šestnáct a půl kilo. 
Také se zajímám o elektro-
niku. Zajímají mě veškeré 
počítače, což mám zároveň 
vystudované. 

Jaké je vaše hlavní po-

volání?

Pracuji jako kvalitář 
v jedné fi rmě.

David Myslikovjan

PROSENICKÁ LHOTA Závěr 
každého roku je v obci 
ve znamení vepřových 
hodů, které pořádá místní 
sbor dobrovolných hasi-
čů. A jestli není škoda dě-
lat takovou akci v sobotu 
28. prosince, kdy je každý 
ještě přejedený různými 
dobrotami? Právě naopak. 
Prý je nejlepší dát si v této 
době také něco jiného než 
cukroví.

„Vepřové hody pořá-

dáme na návsi v kulturní 

místnosti naší hasičské 

zbrojnice v závěru kaž-

dého roku už nejméně 

patnáct let,“ uvedl velitel 
SDH Prosenická Lhota 
a starosta obce Petr Čer-
venka. „Letos jsme nakou-

pili zhruba osmdesát kilo 

vepřového masa a deset 

našich členů připravilo 

guláš, polévku s játrovými 

knedlíčky a samozřejmě 

nechyběl ovar. Připravena 

byla i jelita, jitrnice a dělali 

jsme také tlačenku. Zájem 

o vepřové hody je u nás 

stálý, lidé vždycky přijdou 

ve velkém počtu (úsměv).“

Také letos v Prosenické 
Lhotě spořádali účastníci 
vepřových hodů, kterých 
se prostřídalo v hasičské 
zbrojnici určitě nejméně 
čtyřicet, téměř všechno. 
Prý jestli zbylo deset jitr-
nic, tak je to hodně.   

David Myslikovjan

Tradiční akcí při loučení se 
starým rokem jsou vepřové hody

V noci vyjela všechna vo-
zidla krajských silničářů. 
Další výstraha na ledovku 
byla ČHMÚ vydána pro ne-
děli 5. ledna. „Sněžení bude 

od jihozápadu přecházet 

do mrznoucího deště, na ji-

hozápadě pravděpodobně 

už kolem poledne. Na větši-

ně území spadne 2 až 7 mm 

mrznoucího deště, a tak se 

bude tvořit i silná ledov-

ka,“ uvedli meteorologové 
s tím, že tvorba ledovky by 
měla skončit během odpo-
ledne. Pro ORP Sedlčany 

Na počátku roku 
v regionu padaly stromy

platil v neděli dopoledne 
běžný stav, ale odpoledne, 
večer a v noci až do pon-
dělního rána platil vysoký 
stupeň nebezpečí. 

V rámci tohoto pestré-
ho týdne bylo na Sedlčan-
sku nakonec evidováno 
osm událostí. Pětkrát šlo 
o padlý strom – konkrét-
ně 2. ledna v Dublovicích, 
Bratřejově, Sedlčanech, 
Podolí a následujícího dne 
v Kosově Hoře. „Ve čtvr-

tek 2. ledna jsme prováděli 

také monitoring nahnutého 

stromu v Kamýku nad Vl-

tavou. U stromu nehrozilo 

nebezpečí z prodlení, byl 

na soukromém pozemku 

a majitelka pozemku byla 

poučena, aby si zavolala 

odbornou fi rmu,“ popsala 
situaci tisková mluvčí stře-
dočeských hasičů Tereza 
Sýkora Fliegerová.

Kromě těchto událostí 
spojených s počasím za-
sahovali hasiči na Sedl-
čansku také u požáru 
odpadu a u otevření uza-
vřených prostor.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Nový správce hvězdárny Filip Davídek

Dokončení ze strany 1
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a tmavě modré korespondu-
je s generálním partnerem, 
výrobcem pneumatik.

„Na Dakar posíláme cel-

kem devět kamionů, které 

jsme buď kompletně vyvi-

nuli a postavili nebo vyu-

žívají například naše šasi. 

Na start se postaví tři ka-

miony EVO4 – náš Bohouš, 

s dalším pojede Kees Koolen 

a s posledním Mitchel van 

den Brink. Na trati se objeví 

také vítězný Čenda, který 

pojede v barvách Firemen 

Dakarteam. Sekundovat 

mu bude druhé EVO3 s po-

sádkou Italtrans, ke které 

patří i Danilo Petrucci. Ital-

trans navíc pojede ještě 

s jedním starším EVO1. Dva 

další stroje, EVO2, vyvezou 

do pouště Martin van den 

Brink a Tibau Assistance. 

Na našem podvozku EVO4 

je pak postavený kamion 

Mauricka van Heuela. Bude 

to tedy hodně zajímavý sou-

boj mezi mnoha generacemi 

našich kamionů a já osobně 

se na to velmi těším,“ popi-
suje obsazení startovního 
roštu Martin Macík, hlava 
MM Technology.

Stroje odjely už 
v listopadu

Kamiony i s doprovod-
nou technikou byly podro-
beny částečným přejímkám 
již na konci listopadu v Bar-
celoně. „Veškerá technika 

prošla bez problémů jak 

administrativním kolečkem, 

tak kontrolou mechanických 

částí. Ještě aby ne, vše jsme 

připravovali několik měsíců 

tak, abychom splnili veškeré 

předpisy. Já jsem spokojený, 

za mě je technika připravená 

na nalodění směr Saúdská 

Arábie,“ hodnotil tehdy me-
chanik David Švanda.

Další část administrati-
vy a technických přejímek 
již byla na přelomu prosin-
ce a ledna přímo v oblasti 
Bisha. Letadlo obsazené 
českými posádkami se 
z ruzyňského letiště zvedlo 

Martin Macík na Dakaru obhajuje loňské vítězství
29. prosince před půlnocí. 
Po přistání bylo třeba vy-
řízení místních SIM karet 
a pak už zbývalo jen trpě-
livě vyčkat klíčků od aut. 
Veškerá technika byla na-
štěstí v pořádku a tak mohl 
být zahájen 600 km dlouhý 
přejezd do bivaku v Bisha.

Největším zádrhelem, 
který nastal před startem 
slavné rally, tak byla chybě-
jící pneumatika asistenčního 
kamionu. „Nebyli jsme si jistí, 

jak se nám to povede v Saúd-

ské Arábii zařídit, ale naštěstí 

nám přispěchal na pomoc 

náš generální partner. Mají 

přímo v Jeddah fi remní pro-

story, takže jsme se u nich 

zastavili a pneumatiky jsme 

dostali dokonce dvě,“ popi-
suje speciální misi týmový 
manažer Martin Pabiška.

Do závodu ze 
třetího místa

Prolog tvořila trasa dlou-
há 79 km v okolí města Bis-
ha, tedy ve známém teré-
nu. Závodních bylo 29 km. 
„Bylo to tvrdé, rozježděné, 

protože před kamiony star-

tovala hromada jiných stro-

jů. Jeli jsme tak, jak bylo 

potřeba. Bohouše terén vů-

bec nerozhodil, i když pár 

křovisek jsme projeli,“ popi-
soval Macík v cíli. Se třetím 
místem byla posádka spo-
kojena. „Já už organizátory 

trochu znám, takže mi bylo 

jasné, že ani prolog se nesmí 

z hlediska navigace podce-

nit. Všechno jsme trefi li a vě-

řím, že to vydrží i do závod-

ních etap,“ shrnuje prolog 
navigátor Tomášek.

Také první ostré kilo-
metry se jely v okolí města 
Bisha. Organizátoři na trase 
dlouhé 413 km slibovali té-
měř vše od písku až po ka-
mení, stromy i křoviny. 
Nechyběly ani navigační 
chytáky. „Čekal jsem, že to 

bude masakr. A byl. Slušně 

jsme se zapotili všichni, a to 

včetně Bohouše,“ hodnotil 
v cíli Macík.

„V první půlce jsme po-

tkali spoustu aut, takže jsme 

chvílemi díky prachu moc 

neviděli. V druhé půlce jsme 

se pro změnu svezli po bal-

vanu, takže posledních sto 

kilometrů fakt stálo za to. 

Ale dali jsme to, se třetím 

místem jsem dneska spoko-

jený a uvidíme, co nás čeká 

další dva dny. To bude úplně 

jiný příběh než loni,“ dodal.
Náročná etapa to byla 

i pro navigátora Františka 
Tomáška: „Že to na nás vy-

balí takhle hned ze začátku, 

se přiznám, že jsem úplně 

nečekal. Bylo tam spousta 

cest, které sváděly k tomu 

po nich zamířit, hodně spor-

ných míst a jednou jsme si 

nebyli úplně jistí, kudy jet. To 

nás stálo těch pár minutek, 

které ztrácíme na Mitche-

la van den Brinka,“ přidal 
k etapě také svůj komentář.

Kamion Bohouš posled-
ních 100 km zdolával s po-
škozenou spojovačkou. 
„Bohouš je dneska pořádně 

sedřený. Nejenom, že ho 

ošlehalo asi milion větví 

stromů a křoví, ale ten trefe-

ný balvan v druhé půlce mu 

ohnul spojovačku. Ale není 

to nic, co bychom s mecha-

niky nezvládli opravit, takže 

na zítra bude zase ve for-

mě,“ připojil své hodnocení 
první závodní etapy me-
chanik David Švanda.

48h Chrono byla 
náročná a vítězná

V neděli se posádky vy-
daly na trať speciální druhé 
etapy nazvané 48h Chrono. 
Byla dlouhá 1 058 km, mě-
řených kilometrů bylo vy-
tyčeno 967. Posádky si s ní 
musely poradit samy, bez zá-
zemí v bivaku, s přespáním 
v poušti. První den dojel Bo-
houš až do bivaku C, který 
se nacházel 546 km na trase 
a druhý den v plném tempu 
pokračovali až do cíle.

„Několikrát jsme se za-

kopali v měkkém písku, 

měnili jsme všechna čtyři 

kola, hledali jsme body, 

okno má Bohouš rozbi-

tý, je celej dobitej. Pořád 

nevěřím tomu, že jsme to 

dali. Kluci v kabině nesku-

tečně makali,“ popsal ná-
ročnou dvoudenní etapu 
Macík. Chytáky ve spoje-
ní s měnícím se terénem 
včetně písečných dun 
daly zabrat i navigátorovi: 
„Tak tohle mě stálo tak de-

set let života. Neskutečná 

etapa, extrémně náročná. 

Pár bodů jsme bohužel 

minuli, ale naštěstí jsme je 

pak poměrně rychle našli. 

Tahali jsme se na prvních 

dvou místech o minuty,“ 
připojil svůj pohled.

Velký kus práce čekal 
v cíli této etapy mechaniky. 
„Bohouš nás samozřejmě 

dovezl a všechno vydržel, 

ale bude potřebovat dát po-

řádně do kupy. Nevyhnuli 

jsme se ani rozbitému sklu, 

takže se o něj pořádně po-

staráme a pak vesele vyra-

zíme do další etapy,“ popsal 
mechanik David.

Třetí etapa byla kvůli vy-
datným dešťům zkrácena 
na 327 km. Sedlčanská po-
sádka očekávala velmi těž-
ký souboj. „Bylo mi jasné, že 

můžeme spíš ztratit než zís-

kat. A to se nám bohužel tro-

chu povedlo, když se podaři-

lo ohnout ráfek, takže jsme 

museli měnit jednu pneuma-

tiku. To nás stálo pět minut,“ 
hodnotil Macík v cíli etapy, 
ve které si připsali čtvrté 
místo. Na celkovém prvním 
to ale nic nezměnilo.

Lehčí etapa to byla z hle-
diska navigace. Bohouš 
na ni vyrazil s novým čel-
ním sklem i samolepkami. 
„Podíváme se hlavně na ten 

ráfek, ten budeme samozřej-

mě muset vyměnit. Jinak si 

s kamením poradil skvěle, 

všechno funguje, jak má, 

takže se těším, až ho zítra 

projedeme zase na trochu 

delším úseku,“ pochvaloval 
si Švanda.

V první polovině 
byla i maratonská 
etapa

V první polovině trasy 
čtvrté etapy vedoucí z Al 
Henakiyah do oblasti Alu-
la trápily posádky ostré lá-
vové kameny. „Ostré šutry 

nemá rád opravdu nikdo. 

Pro pneumatiky je to to 

nejhorší, co může být a po-

znali jsme to i my, takže 

nějaké poškození tam bylo. 

Kaňony a hory jsou o něco 

lepší, takže tam jsme ztrátu 

dohnali, a nakonec jsme si 

to v druhé půlce ještě roz-

dali s oběma dalšími EVO4. 

Nakonec jsme skončil i 

všichni za sebou na prv-

ním, druhém a třetím místě. 

Z vítězství i zvýšení našeho 

náskoku v celkovém pořa-

dí mám opravdu radost,“ 

popsal v cíli etapu pilot.
Šlo o maratónskou etapu, 

která měla 415 měřených 
kilometrů z celkových 588. 
Posádku sedlčanského vozu 
čekala další noc bez zázemí. 
„Mám s sebou montérky, kur-

ty a snad všechno, co nám 

dovolili si vzít, takže se vrhne-

me na Bohouše, provedeme 

údržbu a menší servis a zítra 

v další etapě uvidíme, jak se 

nám to povedlo,“ deklaroval 
svou připravenost mechanik 
David Švanda. Etapa se po-
depsala hlavně na pneumati-
kách, takže kromě drobných 
oprav bylo na druhý den tře-
ba sehnat rezervní.

Pátá etapa, druhá část 
maratónské, měřila 428 km 
a dovedla závodníky ke dni 
volna. Byla klidnější než ta 
předchozí a sedlčanská po-
sádka nemusela opustit ka-
binu. Nepotkaly je ani větší 
navigační problémy, které 
trápily jiné posádky. A to 
si organizátoři připravili 
nespočet chytáků a obtížně 
dohledatelných bodů.

„Zatímco Martin na to 

šlapal, já jsem měl co dělat. 

Dneska nás vůbec nešetřili, 

ale musím se pochválit, pro-

tože jsme minuli jen jeden 

bod. Ten jsme ale rychle na-

šli, takže na druhého Keese 

s další EVO4 jsme najeli snad 

dvacet minut. Já mám dnes-

ka rozhodně radost a těším 

se na den volna,“ hodnotil 
v cíli s úsměvem navigátor 
František Tomášek.

„Letošní Dakar je oprav-

du extrémně náročný. Spe-

ciální etapy jsou vždy za-

těžkávací zkouškou jak pro 

nás, tak pro techniku. Letos 

nám je nejenom dali hned 

ze začátku, ale ještě po-

měrně rychle za sebou. 48h 

Chrono se jela v naprosto ji-

ném terénu, než loni, a prv-

ní část maratonské byla ab-

solutní peklo. Přesto se nám 

podařilo je vyhrát a v obou 

maratonských navíc kamio-

ny MM Technology obsadily 

první tři místa. O moc lepší 

to být nemůže,“ sděloval 
spokojeně Martin Macík.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Dokončení ze strany 1
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SVATÝ JAN Loňský prosi-
nec patřil za posledních 13 
let s průměrnou měsíční 
teplotou 0,95 °C, devate-
nácti mrazivými dny a pěti 
ledovými, k těm chladněj-
ším. Nejstudenější prosi-
nec byl v roce 2022, kdy 
byl měsíční průměr 0,09 
°C, naopak nejteplejší byl 
v roce 2015 (5,21 °C).

V rámci třináctileté-

ho srovnání se uplynu-
lý rok s ročním úhrnem 
srážek 551,9 mm umístil 
na třetí pozici. Více vody 
spadlo jen v roce 2022 
(643,1 mm) a v roce 2013 
(616 ,2  mm).  Nejméně 
pak napršelo či nasně-
žilo v roce 2018 – pouze 
346,9 mm srážek.

Zajímavé informace při-
náší i přehled průměrných 
ročních teplot od roku 
2008. Až do roku 2014 se 
roční teplota pohybovala 
v rozpětí 8 až necelých 10 
°C, od roku 2015 se prvně 
objevují průměrné roč-
ní teploty nad 10 °C, až 
do loňska celkem pětkrát 
(vloni 10,59 °C). Nejteplejší 
rok byl 2018 (kdy i nejmé-
ně pršelo) s ročním teplot-
ním průměrem 10,88 °C.  

-red-

ZPRAVODAJSTVÍ

Obchodní kancelář
Jindřiška Kolářová

poradenství 
v oblasti pojištění

Tel.: 776 850 100
Havlíčkova 705, Sedlčany

(ve zlatnictví u Pokorných)

Řádková inzerce: 15 Kč/řádek

Převedu záznamy z videokazet 
na flešku nebo DVD, levně. 

Tel.: 777 554 484

Městská policie Sedlčany
hledá nové kolegy do svých řad

Požadavky: výborný zdravotní stav a dobrá fyzická kondice, 
starší 18 let, česká národnost, řidičský průkaz sk. B, zbrojní 

průkaz výhodou, občanská a společenská bezúhonnost, 
dosažené úplné střední vzdělání s maturitou

Nástup možný ihned

V případě zájmu volejte na tel.: 604 260 875 
nebo pište na e-mail: valentova@mesto-sedlcany.cz

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.                 1/25 

Prodám vestavnou horkovzdušnou 
troubu Whirpool. Tel.: 721 167 716.       2/25

Pronajmu garsonku v Sedlčanech, 
pouze solidní jednání, 2 platby předem. 
Tel.: 732 854 124.                            3/25 Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Strojírenská 859, Sedlčany    tel.: 739 026 969    sedlcany@nabytekkunc.cz

bytu dodá nový punc

www.nabytekkunc.cze-shop

Výprodej dekorací a obrazů

SLEVA 20 %

Lahůdky Vojkov, s. r. o.
provozovna Vojkov 20
přijme zaměstnance na pozici 

ADMINISTRATIVNÍ  PRACOVNÍK
hlavní pracovní poměr
Náplň práce:
telefonická a emailová komunikace se zákazníky – příjem objednávek
vystavení dokladů k expedici, vystavení dodacích listů, faktur
elektronické odesílání dokumentů, tisk etiket

Požadujeme:
znalost práce v účetnictví, word, excel
středoškolské vzdělání, pečlivost, samostatnost
zodpovědnost, komunikativnost, organizační schopnosti
práce v kolektivu

Bližší informace na tel.: 603 283 211
E-mail: jitka.tresnakova20@seznam.cz

Krmiva Skalický – Luhy 19, Prosenická Lhota

Otevírací doba: po tel. dohodě kdykoliv

Tel.: 736 446 094, 603 776 987

Krmiva pro - slepice, kachny, husy, 
pštrosy, bažanty, křepelky, králíky, 
prasata, skot, brojlery, krůty 

Po tel. dohodě závoz možný

Plošná inzerce od 14 Kč/cm2

Prosinec

2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024

m
e
te

o
ro

lo
g
ic

k
é

d
n

y

chladné – teplota max. 
nižší jak 10 st. C

29 30 29 22 29 30 29 27 26 29 29 27 29

mrazivé – teplota min. 
nižší jak 0 st. C

21 20 11 5 20 18 14 17 16 21 21 10 19

ledové – teplota max. 
nižší jak 0 st. C

2 5 9 1 3 2 2 6 12 6 5

te
p

lo
ta

 v
 s

t.
 C

nejnižší v měsíci -11,3 -6,2 -12,5 -5,2 -7,6 -7,8 -3,3 -5,1 -5,2 -8,8 -13,0 -12,6 -6,9

dne 12. 31. 30. 31. 4. 19. 16. 30. 1. 26. 13. 4. 27.

nejvyšší v měsíci 11,1 9,3 10,7 12,9 11,3 11,1 11,1 13,2 11,1 11,7 10,5 11,2 10,2

dne 24. 23. 19. 16. 10. 31. 3. 18. 23. 31. 31. 18. 19.

měsíční průměr 0,4 1,52 2,37 5,21 0,67 1,48 2,48 2,67 1,86 1,33 0,09 2,72 0,95

s
rá

ž
k

y
 v

 m
m

za měsíc 38,2 7,2 16,3 14,7 12,3 20,1 43,4 9,6 8,4 19,7 32,2 58,7 20,0

nejvyšší v měsíci 17,9 2,8 3,4 6,4 4,8 5,8 11,5 3,2 3,0 4,0 15,5 19,5 8,0

dne 23. 7. 2. 1. 28. 28. 24. 21. 23. 9. 6. 23. 6.

úhrn od počátku roku 457,8 616,2 551,4 382,0 464,6 473,0 346,9 426,0 512,7 524,3 643,1 423,1 551,9

deštivé dny v měsíci 15 06 14 05 09 11 15 10 5 13 11 17 6

v
ít

r 

v
 m

/s

nejvyšší náraz větru 
v měsíci

15,9 13,4 11,6 10,7 11,4 11,6 10,6 6,9 5,2 10,3 17,4 11,1

dne 6. 22. 1. 28. 10. 9. 14. 24. 20. 29. 22. 6.

Uplynulý rok byl 
srážkově nadprůměrný



6 strana www.sedlcansky-kraj.czZPRAVODAJSTVÍ

REGION V této rubrice při-

nášíme malý průřez tím, 

o čem jsme psali v Sedl-

čanském kraji před tři-

ceti lety. Dnes vybíráme 

z prvního a druhého čís-

la roku 1995.

***
Prosinec před 30 lety 

začal poměrně nečeka-
ně. Ranní mrazíky trvaly 
do 5. 12., kdy přišlo deš-
tivé období, které trvalo 
až do 21. 12. Toho dne na-
padl první sníh, který vy-
držel až do 27. 12., takže 
se mnohým splnilo přání 
a po letech prožili skuteč-
ně bílé Vánoce. Celková 
výška sněhu dosáhla 14 
centimetrů.

***
V Krásné Hoře, v míst-

ním kulturním domě, slav-
nostně vyhodnotili soutěž 
T + B 100, vyhlášené pro 
podporu šlechtitelského 
procesu v chovu skotu 
a maximálního využití 
nejkvalitnějšího genofon-
du. Soutěžilo se ve dvou 
kategoriích: krávy s pře-
važujícím podílem čes-
kého plemene a krávy 
s převažujícím podílem 
černostrakatého pleme-
ne. Obě kategorie měly 
své okresní a středočes-
ké kolo a vyhlašovalo se 
vždy 100 nejlepších krav. 
Velký úspěch zazname-
nali chovatelé Sedlčanska 
v kategorii červenostra-
katého, tedy českého ple-
mene skotu. Šlo o dojnice 
z Krásné Hory, Radíče, 
Kosovy Hory, Dublovic 
a Vysokého Chlumce. 
Chovatelé vyhodnoce-
ných krav obdrželi na ka-
ždou umístěnou krávu 
v žebříčku na úrovni 
okresu 100 Kč, na úrovni 
regionu 200 Kč. 

***
„Když ona Kosovka 

neví, jestli je město nebo 

vesnice. Kdybychom byli 

pět, deset kilometrů dál, 

všechno by bylo jinak…“, 
popisoval starosta Ko-
sovy Hory Jiří Němeček 
situaci v obci. Těsné 
sousedství se Sedlčany 
totiž do určité míry brz-

dilo tamní podnikatelský 
ruch. Přestože bylo v obci 
zdravotní středisko, řada 
lidí raději popojela k lé-
kaři do Sedlčan, kde si 
hned mohli v lékárně 
vyzvednout předepsané 
léky a zároveň i obsta-
rat nákupy. Přes silnou 
konkurenci za zády měli 
však Kosohorští základní 
služby zajištěny. Zmíně-
né zdravotní středisko, 
prodejnu s potravinami, 
obuv, textil, železářství 
i papírnictví. Na obecní 
vodovod byla napoje-
na již asi polovina obce. 
Achillovou patou však 
zůstávala kanalizace. Měli 
zde pouze sběrač dešťo-
vé vody, který, když vy-
datně zapršelo, nestačil. 
Sklepy domků lemujících 
potok Mastník se zatopily 
vodou. Zpracovávala se 
však již studie na kom-
plexní kanalizaci a zvažo-
valo se, zda si obec pořídí 
vlastní čističku odpadních 
vod nebo kanalizaci „pro-
táhne“ do Sedlčan.

***
Na Štědrý den zaťukal 

na dveře OO PČR Sedl-
čany nešťastný jednatel 
Okresního mysliveckého 
sdružení Příbram. Nezná-
mý pachatel se totiž vlou-
pal do voliéry s chov-
nými bažanty. Rozpletl 
drátěné pletivo a odnesl 
si 23 bažantů. Myslivec-
kému sdružení tak způ-
sobil škodu v hodnotě 
téměř 6 tisíc korun.

***
Starostí nad hlavu měl 

počepický starosta Jan 
Veselý: „Tou největší je 

škola. Okna se nacházejí 

ve stavu rozpadu, ve dvou 

třídách se pronášejí stropy, 

bude třeba předělat elekt-

roinstalaci… Škola prostě 

volá po opravě od podla-

hy, která obec přijde zhru-

ba na 300 tisíc korun. Už 

zazněly i názory, že když 

se staví nová velká škola 

v nedalekých Petrovicích, 

mohla by se ta počepická 

zavřít. To my ale v žádném 

případě nechceme.“ 
Nemenš í  inves t ice 

vyžadovala i mateřská 
škola, do které zatékalo, 
a určitá nejistota panova-
la i kolem zdejší skládky. 
Ministerstvo zatím nepo-
tvrdilo podanou žádost 
o prodloužení jejího pro-
vozu. Ani skládkou však 
starosti nekončily. V obci 
byla voda špatné kvality, 
a navíc jí byl nedostatek. 
Řešení se nabízelo v no-
vém zdroji. Řada občanů 
také chtěla přejít od uhlí 
na elektrické vytápění, 
což by znamenalo fi nanč-
ně náročnou výstavbu 
nové trafostanice. V úva-
hu také přicházelo vyčkat 
na případnou plynofi kaci.

***
Firma, která dokázala 

do Nechvalic a tří okolních 
osad v rekordně krátkém 
čase přivést vodu, muse-
la pro porušení zákona 
na koberec na Obvodní 
báňský úřad Příbram. 
A s ní i obecní úřad, který 
všechno spískal. Porušení 
zákona spočívalo v tom, 
že fi rma GEMKO, jak pro-
hlásil nechvalický starosta 
Jiří Skalický, navrtala ze-
měkouli, aniž by k tomu 
měla patřičný souhlas.

***
Náročná restituce po-

zdržela privatizaci koso-
horského Interiéru, který 
byl stále státním podni-
kem. Složité majetkopráv-
ní vztahy však již měly být 
vyřešeny a každým dnem 
se očekávalo rozhodnutí 
o privatizaci. Interiér, je-
hož výrobním programem 
byl nábytek, skříňkové 
prvky IKEA, se měl stát 
jednou z dceřiných spo-
lečností akciové společ-
nosti INTERIÉR Praha.

***
Obyvatelé Severního 

sídliště v Sedlčanech se 
museli od 22. do 6. hodi-
ny ranní spokojit pouze 
se studenou vodou nebo 
si vodu ohřát svépomo-
cí. Aby se omezily nákla-
dy na drahé lehké topné 
oleje, kterými toto sídliště 
vytápěla kotelna u kultur-
ního domu, byly dodávky 
tepla omezeny.         -mk-

Stalo se před 30 lety (44)
JESENICE Do nového roku 
vstoupili členové TJ Sokol 
Jesenice výroční členskou 
schůzí, která se konala 
ve společenském sále spol-
kového domu. Bilancování 
fotbalového roku 2024 se ujal 
předseda výkonného výbo-
ru Miroslav Hrstka. 

„Členská základna čítá 

128 členů, většinu tvoří děti 

a mládež. Jeseničtí fotbalisté 

hrají okresní soutěže ve všech 

věkových kategoriích. Před 

zahájením fotbalové sezóny 

mužstva absolvovala soustře-

dění. Spolkovou činnost si ne-

lze představit bez zajištění fi -

nančních prostředků. Těší nás 

obdržené dotace od obcí Jese-

nice a Nedrahovice a početné 

skupiny sponzorů. Od Národ-

ní sportovní agentury jsme zís-

kali dotaci 270 840 Kč,“ kon-
statoval Hrstka a uvedl, jak 
byly peníze využity. „Uve-

denou částku jsme použili 

na zabezpečení sportovní, tě-

lovýchovné a organizační čin-

nosti mládežnických družstev 

a údržbu našeho spolkového 

areálu. Pokračovala i jeho 

další výstavba. Na fotbalovém 

hřišti jsme instalovali nové fot-

balové střídačky pro domácí 

a hostující hráče. Stávající ple-

chové střídačky jsme přemís-

tili na budované tréninkové 

hřiště. Rozebrali jsme malou 

dřevěnou tribunku a upravili 

ji na stánek rychlého občer-

stvení. Provedli jsme také 

stavební úpravy spolkového 

domu. Rekonstrukcí prošlo 

venkovní a vnitřní sociální 

zařízení a kabiny mužstev.“

V letošním roce fotbalisté 
dokončí výstavbu tréninko-
vého hřiště a zaměříme po-
zornost také na pořádání tra-
dičních společenských akcí.

František Vávra

SEDLČANY Děti se vrátily 
do mateřské školy v pon-
dělí 6. ledna po vánočních 
prázdninách plné dojmů 
a vyprávěly svým učitel-
kám, co jim Ježíšek přinesl 
pod stromeček a která přá-
ní se jim splnila. Předškolá-
ci se naopak pyšnili svými 
novými taškami do školy.

Děti z MŠ na Severním 
sídlišti ze třídy Sluníčko se 
rozloučily s nejkrásnějšími 
svátky v roce vyprávěním 
příběhu O třech králích, 
namalovaly krásné obráz-
ky, kterými si vyzdobily 
šatnu. Na procházce venku 
sice tři krále s pokladnič-
kou nepotkaly, ale píseň 

„My tři králové 
jdeme k vám…“ 
se nesla z dět-
ských úst celým 
sídlištěm. Po-
slední koledou 
dětem skončilo 
vánoční období 
a nyní se těší 
na pořádnou 
sněhovou na-
dílku.          -slu-

Fotbalisté letos 
dokončí výstavbu 
tréninkového hřiště

Děti zpívaly na sídlišti koledy
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SEDLČANY V Komunitním 
centru svaté rodiny za fa-
rou u kostela svatého Mar-
tina se v sobotu 11. ledna 
konal první ročník hudební 
produkce, která dostala ná-
zev Setkání s harmonikou. 
Výtěžek z této akce a také 
z ukončené jedné sbírky 
bude použit na opravu sedl-
čanských zvonů.

Když jsem já šel tou 
putimskou branou, Straho-
váček, Ach, synku, synku, 
U panskýho dvora, a mno-
ho dalších známých písni-
ček zaznělo v sobotu v ko-
munitním centru. Společně 
s harmonikáři, kteří se sjeli 
do Sedlčan ze širokého da-
lekého okolí, je zpíval zcela 
zaplněný sál. S nápadem 
uspořádat setkání harmoni-
kářů přišel František Urner, 
který už jednou na stejném 
místě společně s Janou Šve-
jdovou a jejími pomocni-
cemi setkání harmonikářů 
zorganizoval, ale předloni 
se podle jeho slov konalo 

o zkušební nultý ročník. 
A protože se vydařil, roz-
hodli se pořadatelé v Sedl-
čanech založit novou tradici.

Tentokrát se před po-
sluchači vystřídalo sedm 
jednotlivců, dvojic či trojic. 
Než se dali do hraní, Franti-
šek řekl: „Po celý rok jsem 

se snažil vést sbírku na zvo-

ny. Jsou tady čtyři a jenom 

jeden zvoní. Dnes bude 

sklenice s obnosem rozpeče-

těna, a já vám řeknu, kolik 

se za uplynulý rok na zvony 

vybralo.“

Zároveň Urner vyhlásil 
tipovací soutěž, jejíž vítěz 
obdržel naložené hermelí-
ny. Musel se ale s malou ná-
povědou co nejvíce svým 
tipem přiblížit částce, která 
se za rok vybrala. V sále se 
tipovalo o sto šest, a nako-
nec se jedna z účastnic pře-
hlídky harmonikářů spletla 
o pouhých jedenáct korun. 
A protože publikum Fando-
vi v dobrém slova smyslu 
řeklo, že když si setkání 

harmonikářů vymyslel, aby 
je také rozjel, sám produkci 
zahájil dvěma písničkami. 

Stoleté 
harmoniky

Jako druhý zahrál čty-
řiasedmdesátiletý Kamil 
Rabyňák z Luhů u Prose-
nické Lhoty, se kterým 
jsme si povídali o jeho živo-
tě s harmonikou.

V kolika letech jste se 

začal věnovat hře na har-

moniku?

Hraju od té doby, co 
jsem začal chodit na zába-
vy. Bylo mi tehdy asi šest-
náct nebo sedmnáct let. 
Líbila se mi dechovka, a tak 
jsem začal cvičit sám doma. 
Byl jsem samouk.

Máte ještě svůj první 

nástroj?

Já mám spoustu stole-
tých harmonik. Od prvo-
republikových známých 
výrobců harmonik mám 
od každého jednu.

Při jakých příležitos-

tech v současné době vy-

stupujete?

Na svatbách a na růz-
ných setkáních ve městech. 
Hrál jsem v Hořovicích, Be-
nešově i ve Vlašimi. Obvyk-
le hraju společně se svým 
synem. Hrajeme všechno, 
co kdo chce, kromě moder-
ních písniček. Já hraju rád, 
a líbí se mi i tady. Všechny 
harmonikáře, co dnes vy-
stupují, znám už z minulé-
ho setkání.

V televizi jsou dnes 

samé seriály, ale dechov-

ka na obrazovce chybí. 

Nevadí vám to?

Já se na seriály nedí-
vám, ale poslouchám jednu 
hudební stanici, na které 
je dechovka pravidelně. 
A kdo se chce učit, tak pod-
le poslechu se toho hodně 
z této stanice naučit může.

Rodinná tradice
O něco později dorazila 

z Nalžovic Jana Čejdová se 
svým jedenáctiletým synem 

Jirkou, ale o to více to společ-
ně roztočili. Na první pohled 
i poslech bylo zřejmé, že tato 
rodinná dvojice je zvyklá vy-
stupovat na veřejnosti. 

„Na harmoniku hrál i můj 

otec, a hra na tento nástroj 

se zalíbila i Jirkovi,“ svěřila 
se Jana Čejdová. „Jednoho 

krásného dne se sám přihlá-

sil do hudební školy a hraje 

už od první třídy. Teď napo-

sledy jsme společně vystupo-

vali v Obděnicích v hospo-

dě, jezdíme hrát důchodcům 

do Radíče, a hlavně pořád 

hrajeme doma. Harmoniky 

jsou u nás součástí nábytku 

(úsměv).“

V závěru programu po-
řadatelé uvedli, že na sedl-
čanské zvony se v loňském 
roce do sklenice, kterou 
opatroval František Urner, 
vybralo 6 899 korun. K této 
částce bylo přidáno také 
dobrovolné vstupné z kon-
certu harmonikářů v komu-
nitním centru.

David Myslikovjan

SPOLEČNOST

SEDLČANY Začátek každého 
roku je v městské knihovně 
ve znamení zahájení výsta-
vy fotografi í členek a členů 
klubu amatérských i profe-
sionálních fotografů, působí-
cích při Městské knihovně 
Sedlčany, kteří si říkají Foto-
Flegmatici. V sobotu 4. ledna 
se společně s knihovnicemi, 
kamarády a rodinnými pří-
slušníky sešli na vernisáži 
své výstavy, na které ukazu-
jí, co se jim povedlo vytvořit 
za uplynulý rok, pošestnácté.

Klubisté 
se scházejí 
pravidelně

Za FotoFlegmatiky před-
stavil klub jeho člen Martin 
Zemánek, který prostřednic-
tvím jedné z vývěsek uvedl, 
že v loňském roce tato parta 
nadšených fotografů oslavi-
la šestnáct let svého fungo-
vání. V městské knihovně 
se členové klubu schází pra-
videlně každý měsíc, aby se 
podělili o své nové úlovky, 
sdíleli zkušenosti, a hlavně 
se společně setkali. Je jim 
totiž spolu dobře. 

„Loňský rok byl výjimeč-

ný množstvím akcí, při kte-

rých se FotoFlegmatici pre-

zentovali pod vlajkou klubu 

i sami za sebe,“ uvedl Martin 
Zemánek. „Milan Dlouhý na-

vázal na úspěšnou výstavu 

krajiny Sedlčanska v senátu 

ČR a postupně ukázal své 

fotografi e na několika vý-

stavách v okolních obcích. 

Nyní vystavuje svoje sním-

ky v sedlčanském muzeu. 

David Heger reprezentoval 

klub na netradiční akci Roky-

canské koryto, kde se setká-

vají umělci různých žánrů 

a představují své obrazové 

vidění světa. David posléze 

překvapil pozváním na kurz 

kyanotypie (historická foto-

grafi cká technika, využíva-

jící modrého světlocitlivého 

roztoku k vytváření obrázků 

– pozn. redakce), který vedl 

společně s herečkou Andre-

ou Růžičkovou.“

Stálice v knihovně
Vernisáž zahájila ředitel-

ka městské knihovny Blan-
ka Tauberová, která uvedla, 
že FotoFlegmatici jsou jed-

ním z nejdéle působících 
klubů v instituci, a že jsou 
zdejší stálicí. Letos v knihov-
ně vystavuje deset fotografů, 
z nichž fotografka Lucie Ko-
šinarová představuje svoje 
snímky v úloze hosta klubu. 

Ředitelka rovněž připo-
mněla, že člen klubu Karel 
Stibůrek měl na konci minu-
lého roku v knihovně první 
samostatnou výstavu svých 
nikoliv digitálních, ale analo-
gových fotografi í, a podobné 
to bude mít i Martin Zemá-
nek. Také tento FotoFlegma-
tik zde bude brzy vystavovat 
svoje snímky samostatně. 
Zatímco Martin si v loňském 
roce splnil svůj sen, pokud 
se týká focení divadla, a do-
slova se v tomto směru na-
šel, Karel také tentokrát pra-
coval s černobílým fi lmem. 
Na výstavu vybral snímky 
s krajinnou tématikou.

Člen rady starších 
a další

„Václav Kaňka, pro ka-

marády Fox, je velký ná-

čelník a člen Rady starších 

fotoklubu,“ uvedl Martin Ze-

mánek a dodal, že do Rady 
starších se ostatní chodí 
pouze radit, protože nikdo 
z ostatních členů klubu ne-
dosáhl ani věkem ani mou-
drostí toho, aby se radě, byť 
jen přiblížil. „Loni našeho 

Foxe trochu potrápilo zdra-

ví, a tak na focení měl méně 

času, než by si sám přál. 

Loni se vydal do uliček měs-

ta, hradů a zámků a koukl 

se přes svůj fotoaparát na ar-

chitekturu,“ doplnil Martin.
Další klubista, Radek 

Fouček, tentokrát na vý-
stavu připravil sérii fotek 
z okolních vesnic a rumun-
ského Banátu. Ze svého 
vztahu k rodné hroudě se 
vyznal jeho kolega Milan 
Dlouhý. „Čechy mám moc 

rád, vystačím si s nimi. Ne-

mám potřebu fotografovat 

Alpy nebo Saharu. Krajinu, 

kterou fotím, potřebuji dů-

věrně znát. Naše Čechy chci 

ukázat, jak je vidím já. Mys-

ticky, ale zároveň syrově au-

tenticky.“ Že má Čechy rád, 
prostřednictvím výstavy 
dokazuje i Milan Dragoun, 
který na svých snímcích za-

chycuje svůj fotovýlet mimo 
jiné do Krkonoš. 

Lucka Valsová se dlouho-
době věnuje makro fotografi i 
a zachycuje drobné tvory 
v přírodě, a tak svoji část 
výstavy nazvala Co se děje 
v trávě? Věrka Holečková fotí 
nejenom novorozená mimin-
ka, ale také zachycuje příbě-
hy lidí, kteří ji obklopují, a její 
kamarádka Lucie Košinaro-
vá říká: „Před pár lety mě Věr-

ka pozvala na vernisáž vý-

stavy fotografi í sedlčanských 

FotoFlegmatiků a já jsem byla 

nadšená jejich tvorbou a byla 

mi velkou inspirací. Od roku 

2016 mě fotografování rodin, 

svateb a dětí živí, těší a na-

plňuje, ale na vlastní tvorbu 

mi nezbývá mnoho prostoru. 

Je mi ctí, že mohu představit 

několik svých snímků, poříze-

ných jen tak pro radost v mi-

nulém roce.“ 
Na vernisáži výstavy, 

kterou si v městské knihov-
ně mohou zájemci prohlí-
žet až do 5. února, zahrála 
kapela První káva a vystou-
pili i její hosté.

David Myslikovjan

Loňský rok byl pro FotoFlegmatiky výjimečný, prezentovali 
se pod vlajkou klubu i sami za sebe

Na setkání harmonikářů skončila sbírka na sedlčanské zvony
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Rubriku Kalendář připravuje Michaela Faktorová

 KONCERTY, 
ZÁBAVY, PLESY

 Sedlčany – kult. dům
16. 1. Můj vzor, božský 

Karel

velkolepý vzpomínkový 

koncert v podání Kristiána 

Šebka a orchestru; 19:00

18. 1. Ples tanečních

ples pro absolventy 

tanečních kurzů a milov-

níky standardních a latin-

skoamerických tanců; 19:30

21. 1. Flamenco Olé!

večer hudby a poezie 

naplněný verši, recitací, 

zpěvem a hudbou ve stylu 

ohnivého fl amenca; 19:30

 Petrovice – Obecní dům
17. 1. Školní ples

k poslechu a tanci hraje 

skupina Signál, bohatá 

tombola, předtančení 

deváťáků; 19:30

25. 1. Maškarní ochotnic-

ký ples

k poslechu a tanci hraje 

Axiom, bohatá tombola, 

soutěž o nejlepší masku, 

scénky; 20:00

 Ředice – kult. dům
17. 1. Hasičský ples SDH 

Ředice

k poslechu a tanci hraje 

Pohoda Team; 20:00

 Sedlčany – Pohoda club
17. 1. Tequilla Sierra Party

hraje DJ Míra Šmarda; 21:00

18. 1. Live bands

punkový koncert kapel 

Nežfaleš, Volant a Zlomená 

14; 21:00

24. 1. Oldies party

hraje DJ Sláva Bloch; 21:00

25. 1. Rocksana

koncert k oslavě 10. naroze-

nin kapely Rocksana; 20:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kult. dům
18. 1. Krásnohorský ples

1. ples města, k poslechu 

a tanci hraje jindřichohra-

decký Big Band, bohatá 

tombola, pole dance, taneč-

ní vystoupení; 19:00

 Kosova Hora – Sokolovna
18. 1. Ples volejbalistů

k poslechu a tanci hraje 

kapela Repete; 19:30

 Sedlčany – muzeum
23. 1. Večer s Jiřím 

Smržem

hudební večer s básníkem, 

kytaristou a skladatelem 

Jiřím Smržem; 18:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
24. 1. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje 

Ešner Band

 Dublovice – pohostin-
ství Na Nový
24. 1. Obecní ples

k poslechu a tanci hrají 

Podříci; 19:00

 Vrchotice – Na Františku
25. 1. Hasičský ples SDH 

Vrchotice

k poslechu a tanci hraje 

Hošna Band

 Kňovice
25. 1. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje 

kapela Covers

 Vysoký Chlumec – Sta-
rá hospoda, sál U Kohoutů
25. 1. Sportovní ples SK 

Vysoký Chlumec

k tanci a poslechu hraje 

kapela Repete; 19:00

 Křepenice
25. 1. Hokejový ples

k tanci a poslechu hrají 

Podříci; 20:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – kult. dům
70. výročí založení KDJS

výstava připomínající 70 let 

fungování KDJS

 Sedlčany – knihovna
FotoFlegmatici Sedlčany 

pošestnácté

výstava fotografi í členů klu-

bu FotoFlegmatici; do 5. 2.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Svatební a společenské 

šaty Pavlíny Spilkové

výstava originálních šatů 

letošní plesové a svatební 

sezóny; vernisáž 16. 1. 

v 18:00, výstava do 28. 2.

 Petrovice – Obecní 
knihovna
Generace Z

výstava prací žáků 8. a 9. 

tříd ZŠ Petrovice

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – muzeum
17. 1. Nejkrásnější treky 

Peru

cestovatelská přednáška 

Lukáše Synka; 18:00

 Votice – klášter
22. 1. Podél moře v Čer-

né Hoře

cestovatelská přednáška Li-

bora Drahoňovského spojená 

s promítáním fotografi í; 17:00

 Petrovice – Obecní dům
26. 1. Získání, zpraco-

vání a využití včelích 

produktů a apiterapie

včelařská přednáška se 

včelařem Jiřím Brožkem 

z Černošic u Prahy; 16:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
17. 1. Manželské vraždění

komedii o partnerském 

soužití uvádí Divadlo 

Na Jezerce; 19:00

25. 1. Aby bylo jasno

britskou komedii uvádí 

Divadlo Palace; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
26. 1. Štístko a Poupěn-

ka: Největší show

pohádkové hudební před-

stavení pro děti; 10:00

26. 1. Lucerna

pohádkovou hru Aloise Jirás-

ka uvádí Spolek divadelních 

ochotníků Petrovice; 19:00

 KINO

 Votice
16. 1. Maria

životopisné drama; 20:00

22. 1. Ježek Sonic 3

akční komedie pro děti; 17:00

23. 1. Na plech

česká komedie; 20:00

 Sedlčany
17. 1. Vlastně tě mám 

ráda, tati

americká komedie, drama; 

20:00

18. 1. Aneta

český krimi dokument; 

20:00

19. 1. Sobík Niko: Cesta 

za polární září

animovaný dobrodružný 

rodinný fi lm; 15:00

23. 1. 2001: Vesmírná 

Odyssea

fi lmový klub, americko-brit-

ský fi lm; 20:00

24. 1. Léto s Evženem

česká rodinná komedie; 20:00

25. 1. Aznavour

francouzské životopisné 

drama; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
15. 1. Pohárové utkání

HC Olbramovice – Novit 

Neveklov; 18:30

AHC Nový Knín – Ševci 

Nový Knín; 20:25

17. 1. Pohárové utkání

HC Domino – Stará garda 

Štětkovice; 18:30

HC Bubák Chlum – HC 

River Boys Zvírotice; 20:25

18. 1. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – HC 

Čerti Křepenice; 14:00

Stará garda Štětkovice B – 

HC Hrádek; 16:00

Rumola – HC Rebel Sáza-

va; 18:00

19., 26. 1. Veřejné bruslení

14:00–16:00

19. 1. Pohárové utkání

HC Čerti Votice – HC Med-

vědi Sedlčany; 16:30

Rybníkáři – Novit Ne-

veklov; 18:25

HC Votice – DSK Daleké 

Dušníky; 20:20

20. 1. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC Kňo-

vice; 18:30

HC Žabáci Solopysky – 

AHC Nový Knín; 20:25

22. 1. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – Rumo-

la; 18:30

HC Olbramovice – HC 

Huroni Vršovice; 20:25

24. 1. Pohárové utkání

HC Čerti Křepenice – HC 

Domino; 18:30

HC River Boys Zvírotice – 

HC Rebel Sázava; 20:25

25. 1. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – Šev-

ci Nový Knín; 14:00

Stará garda Štětkovice – HC 

Bubák Chlum; 16:00

HC Huroni Vršovice – Ryb-

níkáři; 18:00

26. 1. Pohárové utkání

Novit Neveklov – HC Kňovi-

ce; 16:30

HC Čerti Votice – HC Hrá-

dek; 18:25

AHC Nový Knín – HC Ol-

bramovice; 20:20

27. 1. Pohárové utkání

HC Domino – HC Kačeři 

Příčovy; 18:30

DSK Daleké Dušníky – Stará 

garda Štětkovice B; 20:25

29. 1. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – HC 

Miličín; 18:30

HC Rebel Sázava – Stará 

garda Štětkovice; 20:25

 Oříkov
26. 1. Zimní žabácká 

procházka

procházka přes Poušť sv. 

Marka, trasa 11 km, pořádá 

Sportovní klub DA-BA; 13:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
15., 22. 1. Hajánek

podvečerní čtení příběhů 

o koních pro děti; 17:00

17. 1. Pohádková babička

čtení pohádky o tmě 

z knihy od Martina Petišky, 

navazuje Noční výtvarná 

dílna; 15:00

17. 1. Incendios

promítání dokumentu z fes-

tivalu Jeden svět, následuje 

beseda se starostou SDH 

Počepice Zdeňkem Pekár-

kem; 18:00

20. 1. Kočičí výtvarná 

dílna

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

24. 1. Stínové divadlo

stínové divadlo, navazuje 

Dobrodružná výtvarná 

dílna; 15:00

 Sedlčany – hvězdárna
17., 18., 24., 25. 1. Pozoro-

vací program

18:00–21:00

 Kosova Hora – Domácí 
hospic Křídla, č. p. 117
18. 1. Káva s Křídly

zpomalení v rychlém 

koloběhu života, uctění 

památky blízkých zemře-

lých; 14:30

 Počepice – U Radešínka
26. 1. Malování s Václavem 

Mikolášem v Perníčkovně

výtvarný workshop pro děti 

pod dohledem zkušeného 

malíře; 13:00
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ŠTĚTKOVICE Pilot Stanislav 
Budil ze Štětkovic doplnil 
vloni garáž o Toyotu GT86 
CS-R3, tedy relativně mo-
derní automobil klasické 
koncepce, který v českém 
šampionátu patří do silně ob-
sazené třídy RC4-I. Po letech 
závodění s historickými auty 
tak začal plánovat i starty 
v kategorii soudobých vozů.

Prvního startu se japon-
ský stroj dočkal v červnu. 
„Poprvé jsme auto vyzkouše-

li na jedné etapě Radouňské 

rally a už tam nás trochu po-

zlobilo. Na přejezdech mezi 

zkouškami se samo přepína-

lo do nouzového režimu, ale 

ještě to nebylo fatální. Bohu-

žel stejný problém se pak pro-

jevil i na Rally Příbram, kde 

pak auto na erzetě jednou 

dokonce odmítlo poslušnost 

a diváci nás museli roztlačit. 

Na Pačejově zaneprázdně-

ného Petra Vejvodu vystřídal 

Aleš Vovsík, ten se ale ani 

pořádně nesvezl. Přestože 

jsme mezi soutěžemi na autě 

udělali hodně práce, na jiho-

západě Čech vždy řeklo dost 

hned po první erzetě každé 

z etap,“ vzpomíná Stanislav 
Budil. „Každý, kdo nás zná, 

ví, že jsme velcí bojovníci 

a takovýto stav věcí pořádně 

strašil v hlavách celého týmu. 

Na Pražský Rallysprint jsme 

se tedy vydali až poté, když 

jsme byli přesvědčeni, že 

jsme problém s elektronikou 

vyřešili a konečně se sveze-

me. Na sedadlo spolujezdce 

se vrátil Petr Vejvoda a vě-

děli jsme, že kromě motoru 

máme zrepasováno na autě 

už úplně všechno. Nemnoho 

pražských ostrých kilometrů 

měl motor vydržet, ale… Za-

tímco naši soupeři si kouřové 

efekty pro diváky schovali až 

na závěrečný epilog, my pro-

pálili píst a do kouřové clony 

jsme se zahalili už na RZ 

Cementárna,“ popisuje půl-
roční trápení s japonskou 
technikou automobilový zá-
vodník Budil. 

Středočeský tým se ne-
vzdává a absolvované po-
tíže jsou pro něj především 
velkou výzvou. „Pořízená 

technika byla asi tak trochu 

pastičkou, nicméně máme 

v plánu z ní do začátku 

nadcházející sezóny udělat 

kvalitní a spolehlivé spor-

tovní nářadí a absolvovat 

kompletní Mistrovství České 

republiky v rally,“ uvažuje 
Budil. Změnou bude i slože-
ní posádky. „Petr Vejvoda se 

rozhodl od soutěží si na čas 

odpočinout. Děkuji mu za do-

savadních dvanáct sezón, 

které absolvoval po mém 

boku. V úvodu nové sezóny 

budeme zkoušet štěstí s Ro-

manem Maryškou, který nám 

pomáhal v roli mechanika 

a závodnické ostruhy dosud 

sbíral například po boku Pe-

tra Michálka či Jana Freie,“ 

dodává.               -kš-

SEDLČANY Po krátké pauze 
na přelomu starého a no-
vého roku se opět rozjela 
druhá nejvyšší futsalová 
soutěž. Tým Arsenal Bene-
šov, který tvoří sedlčanští 
futsalisté, v sobotu 4. ledna 
hostil ve své domovské hale 
gymnázia v Sedlčanech Betis 
Kadaň. I přes poměrně jed-
noznačný výsledek se vítěz-
ství nerodilo vůbec lehce.

Arsenal Benešov-
Sedlčany – Betis 
Kadaň 7:1 (2:1)

V brance musel zaskočit 
za zraněného Filipa Dřevoja-
na Ondra Novotný a nevedl 
si vůbec špatně. V prvním 
poločase se projevovalo 

postavení týmů v tabulce, 
kdy Arsenal svého soupe-
ře jednoznačně přehrával. 
Hostujícího gólmana se ale 
podařilo překonat pouze 
Malému a Kouklíkovi. Hosté 
z ojedinělého brejku před 
přestávkou snížili na roz-
díl jediné branky, což jim 
vlilo čerstvou krev do žil. 
První polovina druhého 
poločasu proto patřila spíše 
Kadani, která však své ná-
znaky šancí nedokázala pře-
tavit v branky. Urodilo se tak 
na druhé straně. Pecka vyu-
žil teče hostujícího hráče 
a vrátil Arsenalu dvougólo-
vé vedení. Soupeř ztratil vítr 
z plachet a domácí přidali 
zásluhou Pecky, Novotného, 

Říhy a Sosnovce pojišťovací 
branky, takže posunuli skó-
re na konečných 7:1. 

„Nadále tak okupujeme 

jen vzhledem k horší vzá-

jemné bilanci s Roudnicí 

nad Labem druhé místo 

v tabulce,“ informoval Filip 
Dřevojan a dodal: „Násle-

dující zápas náš tým čeká 

tento pátek, kdy zavítáme 

na palubovku Kladna, které 

má ve svých řadách exligo-

vé futsalisty. Příští domácí 

zápas nás čeká v neděli 19. 

ledna. V devatenáct hodin 

přivítáme v hale gymnázia 

pražské Wizardy. Budeme 

rádi, když nás naši příznivci 

přijdou osobně podpořit.“

David Myslikovjan

PRACHATICE/HLUBOKÁ NAD 

VLTAVOU Ve dvanáctém a tři-
náctém kole 3. ligy skupiny 
A se stolní tenisté Tatranu 
o uplynulém víkendu před-
stavili v hernách soupeřů. 
Nový rok nezahájili vůbec 
špatně, protože v úvodních 
odvetách vybojovali vítěz-
ství a remízu.

TTC Libín 
Prachatice – Tatran 
Sedlčany 2:8

V úvodních čtyřhrách 
ztratili Pejša s Kocurou i Fak-

tor s Kauckým pouze jedi-
ný set, a také v singlech se 
kvartetu sedlčanských hráčů 
dařilo. Domácí sice ještě do-
kázali snížit na 1:3 a na 2:4, 
ale potom dokázali vyhrát už 
pouze dva sety. O dva body 
se ve dvouhrách postarali 
Pejša s Faktorem, po jednom 
přidali Kaucký a Kocura.

TJ Sokol Hluboká 
nad Vltavou – 
Tatran Sedlčany 
7:7

Nedělní zápas byl mno-
hem dramatičtější a hosté 
v něm zachránili remízu 
na poslední chvíli díky Ro-
manu Kauckému. Vyrovna-
né byly už čtyřhry, které se 
obě hrály na pět setů. Zatím-
co Pejša s Kocurou uspěli, 
Faktor s Kauckým těsně 
prohráli. Až do konce tohoto 
duelu se obě strany přeta-
hovaly o vedení, a nakonec 
se rozešly smírně. Tři body 
ve dvouhrách získal Pejša, 
dva Faktor a jeden vybojoval 
Kaucký.

Přestože byli  stolní 
tenisté Tatranu úspěšní, 
klesli v tabulce ze třetího 
místa na čtvrté. Na vedou-
cí Strakonice ale ztrácejí 
pouhé dva body. V příš-
tím dvoukole se utkají 
v sobotu 18. ledna v do-
mácím prostředí v malé 
hale gymnázia právě se 
Strakonicemi a o den poz-
ději s třetími Horažďovice-
mi. Sobotní utkání začne 
ve čtrnáct hodin a nedělní 
už v deset dopoledne.

David Myslikovjan

HC Smíchov 1913 
– Tatran Sedlčany 
9:5 (4:1, 2:2, 3:2)
PRAHA Vstup do nového 
roku se hokejistům Tatranu 
nepovedl. Projevilo se, že 
na konci starého roku téměř 
netrénovali a s výjimkou 
čtvrtečního tréninku byli 
v sobotu 4. ledna na ledě 
po delší době. V šestnáctém 
kole krajské hokejové soutě-
že tak podali nejhorší výkon 
v této sezóně.

Smíchov se ujal vedení 
v páté minutě hry a tři mi-
nuty před prvním klakso-
nem to bylo už 4:0. Teprve 
v samém závěru třetiny se 

trefi l v přesilovce Libor Bém 
a snížil na rozdíl třech gólů. 
„Začali jsme hodně špatně 

a ve druhé třetině jsme hru už 

hodně otevřeli. Soupeř hod-

ně bruslil, chodil do brejků, 

a naši kluci ne že by nechtěli, 

ale byla znát jejich prodleva 

v tréninku. To všechno se 

odrazilo v zápase, který bych 

ohodnotil v této sezóně jako 

nejméně povedený,“ uvedl 
trenér Pospíšil.

Druhá třetina byla už 
mnohem vyrovnanější, 
a padaly v ní góly na jejím za-
čátku a na konci. Domácí si 
přesto nejenom v prostřed-
ní části hry, ale až do kon-
ce udržovali svůj vysoký 

náskok. V čase 21.56 se do-
stal Smíchov do vedení 5:1, 
o dvě minuty později dal 
druhý gól Tatranu Lukáš Ma-
cháč. Domácí kontrovali při 
hře čtyři na čtyři v čase 36.57 
a deset vteřin před druhou 
sirénou snížil na 6:3 Martin 
Náprstek. V závěrečné třeti-
ně Smíchov přidal další dvě 
branky, na 8:5, snížili Vladi-
mír Černý a Libor Bém, ale 
poslední slovo měli v čase 
56.26 domácí hokejisté.

Tatran sice zůstal ve své 
skupině na pátém místě ta-
bulky, ale na čtvrté béčko 
pražské Kobry, které má 
navíc jedno utkání k dobru, 
ztrácí tři body.          -dav-

Stolní tenisté vstoupili do nového roku úspěšně

Závodní Toyota 
Budila potrápila svou 
nespolehlivostí

Hokejistům do smíchu nebylo, 
soupeř jim nasypal devět gólů

Futsalisté nepřestávají dobývat 
čelo tabulky

Dne 11. ledna by se 
dožil 85 let pan 
Josef Míka 

z Hrabří u Sedlčan
a 4. února by oslavila 
50. narozeniny jeho 
dcera Pavlínka

Stále vzpomínají 
manželka, dcery 

Hana, Věra a syn Josef 
s rodinami.
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Tatran Sedlčany – HC 
Příbram B 7:6 (0:2, 
3:3, 3:1-1:0)
SEDLČANY Pokud hokejisté Tat-
ranu podali v prvním novoroč-
ním utkání svůj nejslabší výkon, 
v tom druhém a celkově sedm-
náctém kole krajské hokejové 
soutěže se pořádně vytáhli. Bez-
mála dvě stovky diváků byly 
v sobotu 11. ledna svědky jejich 
heroického výkonu.

Cesta k brance 
zarubaná

Do utkání vstoupily obě stra-
ny hodně opatrně a dlouho ne-
nasvědčovalo nic tomu, že pad-
ne tolik gólů. První šance byla 
k vidění až po šesti minutách 
hry, ale rozhodně stála za to. For-
vard Příbrami dostal přesný puk 
na útočnou modrou, pronásle-
dován obráncem Tatranu upa-
loval sám na branku a přesnou 
střelou těsně nad ledem k tyči 
nedal Dudkovi šanci – 0:1. Ho-
kejisté Tatranu se jen těžko pro-
bíjeli k brance svého soupeře, 
zatímco hosté byli živější a sna-
žili se svůj náskok zvýšit. V 15. 
minutě se jim povedl další brejk, 
ale Dudek tentokrát svoji bran-
ku od další pohromy uchránil. 
Hned vzápětí putoval na trest-
nou lavici Lukáš Petržílka, avšak 
i za nerovnovážného počtu 
hráčů na ledě se hra přelévala 
na obě strany a hosté se k roze-
stavení hráčů před brankou Tat-
ranu vůbec nedostali. Dvě a půl 
minuty před prvním klaksonem 
ale útočník Příbrami obkroužil 
klec Dudka a svoji akci úspěšně 
zakončil bekhendovou střelou 
do horního růžku branky – 0:2.

Vyrovnáno, ale ne 
nadlouho

Od 23. minuty měl možnost 
hrát přesilovku i Tatran a vedl 
si v ní lépe než jeho soupeř. 
Po půldruhé minutě snížil v čase 
24.11 na 1:2 Zdeněk Burian. Kon-
taktní gól napumpoval domácím 
hokejistům čerstvou krev do žil 
a najednou jich byl plný led. 
V době, kdy rozhodčí signalizo-
val faul na pronikajícího Buriana 
do útočného pásma, se dostal 
k odraženému puku Ondra Spil-
ka a v čase 26.56 z bezprostřední 

blízkosti srovnal stav na 2:2. Hrá-
či Tatranu byli v této fázi zápa-
su hodně při chuti, a hlavně to 
platilo o Burianovi, který se díky 
své mohutné postavě několikrát 
dokázal sám probít před bran-
káře hostí. V polovině základní 
hrací doby měla Příbram k dis-
pozici téměř minutovou dvojná-
sobnou přesilovku a pouhých 
devět vteřin před návratem 
prvního hráče na led opět strhla 
vedení na svoji stranu. V závěru 
třetiny Tatran znovu vyrovnal, 
autorem branky byl po před-
chozí pumelici od modré čáry 
v čase 37.07 Martin Náprstek, je-
nomže ještě na konci téže minu-
ty se hosté natlačili před branku 
Dudka, a bylo to 3:4. Navíc devět 
vteřin před druhou sirénou při-
dali po střele téměř až od mod-
ré k tyči, která prošla Dudkovi 
do sítě pod vyrážečkou, svůj 
pátý gól.

Drama až do konce 
Po necelé minutě hry ve tře-

tí třetině Příbram přidala svoji 
šestou branku, a zdálo se, že je 
rozhodnuto. Ale nebylo. Před 
polovinou závěrečné dvaceti-
minutovky rozehrál Tatran svoji 
další přesilovku, sice ji nevyužil, 
ale v momentě, kdy se vylouče-
ný hráč už vrátil na led, Libor 
Bém přesnou ranou z mezikru-
ží snížil na 4:6. Závěr utkání byl 
poznamenán sérií vyloučení, 
Tatran se i v oslabení hnal hod-
ně dopředu, a dočkal se. V čase 
56.05 vykřesal jiskřičku naděje 
Lukáš Macháč, který dal po úni-
ku kontaktní gól. Vyrovnání vise-
lo na vlásku, zvlášť když přesně 
dvě minuty před koncem třetí 
třetiny domácí rozehráli přesi-
lovku. Poté, co si trenér Karel 
Pospíšil vzal pro svůj tým odde-
chový čas, uzamkl Tatran soupe-
ře před jeho brankou a pouhých 
dvacet osm vteřin před koncem 
propálil gólmana ze středu kru-
hu Burian – 6:6. 

Následovalo pětiminutové 
prodloužení ve hře tři na tři, 
které rozhodl ranou z mezikruží 
v čase 62.56 Bém. Diváci oceni-
li, že domácí tým se se silným 
soupeřem nepoložil ani za ne-
příznivého stavu 3:6, a hokejisty 
Tatranu doprovodili do šatny po-
tleskem.         David Myslikovjan

KLADNO V dalším kole futsalové 2. ligy 
skupiny Západ zavítal Arsenal o uply-
nulém víkendu na palubovku Kladna, 
kde se střetl s místním týmem FK. 
Po velkém množství šancí si odvezli 
hosté všechny tři body a neztratili tak 
kontakt s čelem tabulky. 

FK Kladno – Arsenal 
Benešov-Sedlčany 1:7 
(0:2)

První půle byla v naprosté režii 
Arsenalu, ale i přes řadu branko-
vých příležitostí hosté do kabin 
odcházeli jen s dvoubrankovým 
náskokem. Obě arsenalské branky 
v první půli vsítil Novotný, Malý 
přidal břevno a další šance zůstaly 
nevyužity. 

Vstup do druhého poločasu 
sedlčanští futsalisté tradičně za-
spali, za což je domácí z ojedinělé 

akce potrestali gólem. Tato branka 
arsenalské probrala. Nejprve Či-
pera trefil z přímého kopu tyč, ale 
po samostatném úniku Kouklíka 
byl náskok hostí už opět dvoubran-
kový. Soupeř ihned zkusil power-
-play s pátým hráčem v poli, je-
nomže přišly tresty v podobě gólů 
do prázdné branky. Nejprve se tre-
fil Čipera, poté Říha, Malý a také 
Novotný, který tak zkompletoval 
hattrick.

I po tomto utkání se tak Arsenal 
nacházel na špičce tabulky. Vedl 
o tři body před Roudnicí, která ov-
šem své utkání dohrávala až v ne-
děli večer. O další body do tabulky 
bude Arsenal bojovat v neděli 19. 
ledna v hale sedlčanského gym-
názia, kde od devatenácti hodin 
bude hostit pražské Wizardy.

David Myslikovjan

SEDLČANY Brzy po Novém roce byla 
na zimním stadionu opět rozehrána 
druhá fáze dlouhodobé soutěže hob-
by hokejistů, bojujících o Pohár sta-
rosty města. A nový rok přinesl hned 
jedno velké překvapení.

Dosavadní suverén turnaje, tým 
Rebel Sázava, který od začátku 
sezóny neztratil jediný bod, a zdá-
lo se, že si hraje svoji vlastní sou-
těž, podlehl v přestřelce Chlumu. 
Bubák se ve druhé třetině utkání 
dostal do dvougólového trháku, 
a svůj náskok dokázal udržet až 
do konce mače. V tomto duelu 
byl k vidění, pokud se týká sedl-
čanského turnaje, nadstandardní 
počet vyloučených hráčů. Bubák 
nasbíral dvanáct trestných minut 
a Rebel dokonce šestnáct. „V těchto 

dnech absolvujeme trip na Floridě, 

kde je převážná část našich hráčů,“ 
sdělil nám po telefonu po skon-
čení utkání vedoucí hráč a trenér 
týmu Rebel Sázava Zdeněk Gonda. 
„V Tampě jsme sehráli tři zápasy 

proti Američanům, a proto jsme na-

stoupili proti Chlumu pouze se zbyt-

kem našeho týmu.“ 

Výsledky
1. liga: Štětkovice–Křepenice 5:2, 

Chlum–Sázava 7:6, Domino–Zvíro-
tice 2:12, Příčovy–Štětkovice 3:5, 
Křepenice–Rumola 7:0. Po sedmi 
utkáních je i přes porážku s dvanácti 
body první Sázava, druhé Štětkovi-
ce už ale mají jenom o jediný bod 
méně. Třetí Zvírotice nasbíraly osm 
bodů a poslední osmá Rumola zůsta-
la na nule.

2. liga: Kňovice–Olbramovice 
8:1, Vršovice – AHC Nový Knín 3:4, 
Neveklov–Solopysky 6:3, Rybníká-
ři–Kňovice 5:4. Vedení v tabulce si 
udržely dvanáctibodové Kňovice. 
Poslední osmé Olbramovice zůstaly 
na jednom bodu.

3. liga: Miličín – Štětkovice B 10:3, 
Medvědi – HC Votice 6:6, Hrádek – 
Daleké Dušníky 5:4, Čerti Votice – Mi-
ličín 1:12. Miličín si dvěma vysokými 
vítězstvími upevnil vedení v třetiligo-
vé tabulce, nyní má již dvanáct bodů. 
O čtyři body zpět jsou druhé Daleké 
Dušníky a o pět třetí Hrádek. Posled-
ní votičtí Čerti mají na svém kontě 
jediný bod.          David Myslikovjan

Sedlčanští zvládli 
brankové dostihy 
nevídaným způsobem

Hokejisté Sázavy 
poprvé v této sezóně 
prohráli. Zastavit je 
dokázal Chlum

Futsalistům se líbí sedmička. 
Stejný počet gólů nasázeli 
už podruhé za sebou
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Tak už jsou pryč ty nejkrás-
nější svátky v roce. Vánoční 
čas je jiný než ten běžný. Ať 
chceme nebo nechceme, do-
tkne se citů většiny lidí. V té 
sváteční době jsme k sobě 
slušnější a přátelštější, pře-
jeme si navzájem krásné 
prožití svátků a vše nejlepší 
do nového roku nejen s nej-
bližšími lidmi, ale i s těmi, 
které známe, jak se říká, jen 
od vidění. 

A sotva jsou Vánoce mi-
nulostí, tak jako kdyby se na-
jednou začala vytrácet sluš-
nost a tolerance mezi lidmi. 
Už zase se na nás valí zprávy 
o tom, jak na sebe útočí po-
litici. Naštěstí zatím jen slov-
ně, ale agresivita i v běžném 
životě stoupá a lidé na sebe 
útočí nejen slovně, ale i fy-
zicky, což mnohdy končí 
lidskou tragédií. Dokážeme 
si ubližovat a nejlépe to jde 
v anonymitě, kdy kdokoli 
může napsat hlavně na face-
book cokoliv. 

Četla jsem teď o tom, jak 
Evě Pavlové, manželce na-
šeho prezidenta, píší lidé 
o jejím účesu, že jí to neslu-
ší a radí, jak by měla nosit 
vlasy ostříhané. Žasnu nad 
tou drzostí nejen proto, že 
se jedná o první dámu, a to 
dámu v tom nejlepším smy-
slu slova. Nemůžeme přece 
nikomu určovat, jak a co má 
nosit a jak má vypadat. Kaž-
dý takový pisálek by se měl 
nejprve podívat sám na sebe 
do zrcadla a zamést si před 
vlastním prahem. A i kdy-
by to udělal, tak ani potom 
nemá právo jiné kritizovat, 
natož urážet. Paní Eva odpo-
věděla vtipně a s noblesou, 
ukázala fotografi e ze svého 
soukromí od dětských let 

přes dospívání až do dnešní 
doby, kde má účesy i barvu 
a délku vlasů různé, ale všu-
de jí to moc sluší. Hlavně ale 
napsala, že nezáleží na tom, 
kdo má co na hlavě, ale 
na tom, co v té hlavě má.

To já jsem nikdy tak poho-
tová nebyla, když se podob-
né kritiky týkaly mé osoby. 
Spíš jsem pak někde tiše 
smutnila a nedokázala uplat-
nit v praxi rčení „na hrubý 
pytel hrubá záplata“. Jenom 
dvakrát za život se mi poved-
lo kritiku odrazit a když si 
na to po těch mnoha letech 
vzpomenu, jsem na sebe ješ-
tě teď docela pyšná, že jsem 
se tehdy hned nerozplakala, 
ale naopak zareagovala ade-
kvátní odpovědí. V naší rodi-
ně byli vždy chlapi jak hory, 
pod dva metry výšky a me-
tráku váhy byl jen málokdo 
z mužské části rodiny a ženy 
nikdy nebyly žádné Twiggy. 
Dnes jsem za tuhle genetiku 
ráda, protože jsem nedávno 
zažila ošklivý pád na dlažbu 
chodníku – a světě div se, 
nic jsem si ve svém pokro-
čilém věku nezlomila jenom 
díky pevným kostem a obalu 
kolem nich. 

Před lety jsem se snaži-
la pár kil shodit a povedlo 
se mi to. Tehdy jedna má 
kolegyně, když nás víc lidí 
ráno po příchodu do práce 
čekalo na výtah, na mě kouk-
la a hodně nahlas, aby to 
všichni dobře slyšeli, pravi-
la: „Ty jsi zhubla, viď? Ale co 

ta p....?“ A já jsem byla sama 
sebou překvapená, že jsem 
hned zareagovala: „No, když 

ji mám, tak ji nosím.“ Lidi ko-
lem se začali smát a kolegy-
ně zůstala jak opařená. 

A druhá podobná situace 

nastala na pražském Karlově 
náměstí v parku, když jsem 
tudy procházela do práce 
kolem lavičky, kde seděli 
dva chlapíci už ve značně 
podroušeném stavu, i když 
bylo teprve ráno. Jeden 
na mě koukl a prohodil: „To 

je ale p....“. Tak jsem se zasta-
vila a řekla jsem mu: „No je 

rozhodně menší než ta vaše 

opice.“ Ten druhý se začal 
smát a řekl kumpánovi: „Ta ti 

to nandala, co?“

Nebyla to noblesní od-
pověď na hrubost a neo-
malenost, ale přesto jsem 
za tuhle svou reakci ráda. 
Samozřejmě – jak už říkala 
Božena Němcová – není 
na světě člověk ten, aby se 
zavděčil lidem všem. Ani 
prezidentský pár se nemusí 
všem lidem líbit, ale Pav-
lovi o to ani nijak neusilují, 
ani nepotřebují zavděčit 
se všem. Vždy ale oba dva 
na negativní reakce a neo-
malené výpady proti nim 
reagují inteligentně a slušně. 
Myslím, že by si oba mohli 
den, co den zpívat písničku 
o tom, že „...když si báječ-
nou ženskou vezme báječ-
nej chlap...“. Protože když 
se tak stane, tak takový pár 
lidí může být příkladem 
v chování a jednání všem 
ostatním. 

A my všichni bychom 
si mohli v srdcích, a hlav-
ně v chování jednoho 
vůči jiným zachovat to, co 
vždycky přináší vánoční 
čas. Přání všeho dobrého 
všem, ale také zamyšlení 
sami nad sebou, nad tím, 
jak se chováme k blízkým 
i cizím lidem, ke zvířatům 
a přírodě. Žít a nechat žít.

Hana Kutilová

Co prožívali Židé záslu-
hou Hitlera od třicátých 
let minulého století, už si 
dokáže málokdo předsta-
vit. Také od nás za protek-
torátu nebo ze Slovenska 
za Slovenského státu jez-
dily plné vlaky Židů v do-
bytčácích na smrt do kon-
centráků. Mnozí Židé byli 
bohatí, nebyli většinou líní 
ani rozhazovační, úspěšně 
podnikali, obchodovali, 
byli vynalézaví.

Rozdělením Palestiny 
v roce 1948 na dva státy 
vznikl stát Izrael, kam se 
stěhovali Židé z celého 
světa. Dokonce i v Sovět-
ském svazu dostávali po-
volení. Historie vztahů Iz-
raele se sousedy byla a je 
plná konfl iktů, ale i spo-
lupráce. Jako mladí jsme 
slýchali mnoho zpráv 
o nespravedlivém poško-
zování Palestinců, jak by 
také zasloužili mít svůj 
svéprávný uznávaný stát. 
Všechny ty komplikované 
a pro nás záhadné událos-
ti jsou zřejmě složitější, 
než je vnímáme.

Jistě není Arab a Izrae-
lec, jak si mnozí myslíme, 
něco jako voda a oheň. 
Každý Žid není proti 
všem Arabům a naopak. 
Vymezit nepřátelství mů-
žeme třeba vůči Hamásu 
nebo Fatahu, či Iránu 
s jeho jaderným progra-
mem. Napětí Izraele se 

Sýrií vyplývá z důsledků 
šestidenní války, během 
níž Izrael obsadil Golan-
ské výšiny, které Sýrie po-
važuje za své. Navíc Sýrie 
podporuje palestinské 
militantní skupiny, které 
na Izrael útočí. A ke vše-
mu byla Sýrie arabskou 
republikou s totalitním 
charakterem a Izrael de-
mokraticky uspořádaným 
státem. Po čtrnáctileté 
občanské válce v Sýrii, 
kdy povstalci svrhli režim 
Bašára Asada, se v sou-
časnos t i  u tvář í  nové 
uspořádání. Ovšem také 
vztahy s Libanonem jsou 
napjaté kvůli konfliktu 
s Hizballáhem podporo-
vaným Iránem. Ze souse-
dů má Izrael od roku 1979 
solidní vztahy s Egyptem. 
Jordánsko má s Izraelem 
mírovou smlouvu, ale ob-
čas to i tam drhne vlivem 
palestinského konfliktu. 

Vztahy se sousedy jsou 
velice složité, takže přes 
veškerou snahu USA jako 
policajta a kritického za-
stánce Izraele není zatím 
reálné dosáhnout v regio-
nu konečného mírového 
pořádku. A Židé, vlastně 
všichni obyvatelé státu 
od jeho vzniku, nežijí ni-
kdy dlouho v klidu. Není 
co závidět. Národ s tako-
vou biblickou tradicí má 
stálé trápení.

Vladimír Roškot

Připadá vám při pohledu 

na domácí teploměr, že 

je na něm proklatě málo? 

A že ani dva svetry, které 

doporučuje jistá politička, 

vám k pocitu tepla nestačí? 

Pojďme to vyřešit ve stylu 

vysokých politiků. Nejen 

těch kocourkovských.

Vaše trauma z pohledu 

na teploměr zmizí mávnu-

tím kouzelného proutku. 

No tak ne mávnutím, ale 

za pár minut zcela jistě. To 

zvládnete, i když máte kvů-

li chladu neohrabané prsty. 

Sundáte teploměr ze stěny 

– stěna je prochladlá, tam 

přece kýženou teplotu ne-

můžete měřit. To dá rozum.

Položíte si ho pod pyža-

mo, vlezete si pod peřinu 

a pár minut počkáte. To 

by v tom byl čert, aby tam 

za chvilku nebylo nejmíň 33 

stupňů. A když si ještě ma-

linko počkáte, ujišťuji vás, 

že na vlastní oči uvidíte, že 

teploměr ukáže i 36 stupňů. 

No a pak se kocháte, pro-

tože teploměr přece vysílá 

jasné signály. Máte se, jako 

byste byli na exotické dovo-

lené někde v tropech. Vše je 

vyřešeno – rychle a levně! 

Ujišťuji vás – stejně jako 

nás o lecčems ujišťují vysocí 

politici před volbami… ujiš-

ťuji vás, že tento zážitek si 

můžete pořídit i z nevalori-

zovaných důchodů, kdykoli 

si vzpomenete. Víte přece, 

že důchodci mají, na co si 

vzpomenou, viďte?

Hanka Synková

F E J E T O N

Vše vyřešíte rychle a levně. Ujišťuji vás…

Z A M Y Š L E N Í

Žít a nechat žít

P O Z N Á M K A

Stálé trápení

Ve čtvrtek 16. ledna uplyne již dlouhých 20 let, kdy 
nás náhle a napořád opustila paní 

Kamila Caltová.
Stále vzpomínáme. Manžel František
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Neviděli jste ve vánočním 
vydání Sedlčanského kra-
je na straně 58 ve fejetonu 
Hanky Synkové Všechno 
je jinak aneb proč se dr-
žet stereotypů? fotografi i, 
o které se tam mluví? Tře-
ba to bylo jako s tím zlatým 
prasátkem – málo jste se 
postili… Ale protože jste 

byli celý minulý rok hodní, 
tak zde ten obrázek máte. 
Veronika Váňová z Kamý-
ka nad Vltavou na tomto 
stromě krmívá svého ko-
coura.

Omlouváme se za nezve-
řejnění fotky na správném 
místě ve správný čas autorce 
textu i čtenářům.      Redakce

Ptám se asi divně, když ob-
vyklá ohlédnutí za uplynu-
lým rokem jsou vždy dlou-
hatánským přehledem, co 
naopak bylo, co se událo. Já 
jsem si ale usmyslel zavzpo-
mínat, co se vloni nestalo. 
A to je buď dobře nebo na-
opak škoda. 

Tak třeba v Sedlčanech 
se nestala jedna věc. To-
tiž, že nepřestal pracovat 
jako starosta Ivan Janeček. 
A po všech zvláštních sou-
visejících změnách se to už 
asi do dalších voleb nestane. 
Po více než roce různého ml-
žení a povídání, které směřo-
valo k cíli, aby se tak stalo... 
A pokud vím, tak se ve měs-
tě také nestalo nic v rozho-
dování o budově chátrající 
budovy sokolovny. 

Jsem rád, že se nakonec 
nestalo nic podstatného 

ve Středočeském kraji, kde 
je nadále hejtmankou Petra 
Pecková, takže se naštěstí se 
podařilo odvrátit, aby tam 
byl znovu někdo, jako byla 
předchozí hejtmanka Jaro-
slava Pokorná Jermanová.

Podobně se loni nestalo, 
že by padla vláda. Dokonce 
se tentokrát ani nehlaso-
valo o nedůvěře, možná 
proto, že při posledním 
hlasování v roce 2023 došlo 
v přímém přenosu k pře-
hlídce práce koaliční vlády. 
Ukázalo se, na čem minulé 
vlády nehnuly prstem, byť 
kdeco slibovaly. 

Vloni také nedošlo k ve-
lice žádoucímu ukončení 
naprosto nesmyslného roz-
dělení národa. To je jedno-
značně to nejsmutnější, co 
vloni nebylo.

Vladimír Roškot

I když sám z trubky nedo-
stanu ani tón, díky synovi 
(hlavně tedy díky jeho 
panu učiteli, žesťovému 
nadšenci Jaroslavu Šimůn-
kovi) mám o „plechových“ 
nástrojích aspoň něja-
ké povědomí. Syn hraje 
na baryton neboli baskří-
dlovku, kdysi v notových 
zápisech označovanou též 
jako „zpěvoroh“. Dřív jich 
bylo plno ve venkovských 
dechovkách, vojenských 
kapelách apod. Dnes je to 
už spíš rarita.

Taková baskřídlovka 
málokdy hraje sólo, svým 
rozsahem se víc hodí 
na druhé či třetí hlasy – 
prostě to, čeho si na první 
poslech spíš nevšimne-
te. A dneska chce každý 
hrát sólo, zdá se mi. Tak-
že možná i proto už bas-
křídlovky skoro zmizely 
nebo se na ně práší někde 

na půdě. Samozřejmě ale 
hlavně zmizely všechny ty 
kutálky, pohřby s dechov-
kou a podobné záležitosti. 
Nebo když už dechovka, 
tak importovaná balkán-
ská. Tedy ne že bych kdysi 
s babičkou tolik fandil tele-
viznímu pořadu Sejdeme 
se na Vlachovce, ale tako-
vé to sousedské troubení 
mi přijde fajn. A dá se to 
většinou zvládnout i bez 
ozvučení a za pochodu, 
což je třeba oproti kytaře 
velká výhoda.

Navíc dechová kapela 
může hrát ledasco. Dopro-
vod k mariánskému procesí 
na Svaté Hoře nebo koledy 
na půlnoční. A jak už je to 
docela vzácnost, zase to má 
oproti dřívějšku punc něče-
ho mimořádného, co není 
běžně k vidění a slyšení.

Příbramský dechový 
soubor Astoria Brass pana 

Šimůnka mívá nejvíc hraní 
před Vánoci, kromě regi-
onálních akcí opakovaně 
vystoupili v Praze na Sta-
roměstském náměstí nebo 
v Betlémské kapli. Unikátní 
byla účast na slavnostech 
Navalis 15. května, v před-
večer svátku sv. Jana Ne-
pomuckého, kdy celkem 
149 trubačů zahrálo slav-
nostní fanfáru J. I. Linka 
na lodích proplouvajících 
pod Karlovým mostem. Já 
se k nim občas vetřu se sa-
xofonem, který ovšem pa-
tří mezi nástroje takzvaně 
dřevěné. Samozřejmě má 
kovový korpus, ale zvuk 
se tvoří na (původně) tř-
tinovém plátku, tak proto. 
Jelikož ale pokrok nelze 
zastavit, taky už někdy po-
užívám plátek plastový... 
Hlavní ale je, že nám to do-
hromady pěkně zní.

Jan Žebrakovský

Takto označila literární po-
stava z Haškova románu 
český národ. Asi si to myslel 
i architekt budovy sedlčan-
ské nemocnice, když před 
hlavní vchod umístil scho-
dy. Při cvičení ve Vltavanu 
mám na toto místo krás-
ný výhled. Zastaví auto, 
a z něj se vybelhává člověk 
s nohou v sádře a berlemi. 
Slečnu s pochroumaným 
kotníkem vzal tatínek raději 
do náručí. Takových scé-
nek jsem už viděl bezpočet. 
Všichni ty schody nakonec 
nějak dají, simulanti. 

Nejspíš ale ani netuší, 
že sedlčanská nemocnice 
disponuje bezbariérovým 
vchodem. Na webových 
stránkách nemocnice se do-
zvíte, že se nachází v „zad-
ní části budovy polikliniky 
u sonografi e (vchod č. 2 
– zadní část areálu).“ Tak 
z tohoto popisu nikdo moc 

moudrý nebude, zvlášť 
pokud nezná Sedlčany tak 
dobře, aby věděl, kudy 
prokličkovat k nemocnici 
zezadu. Těm budeme přát, 
aby je napadlo kliknout 
na vedlejší záložku, kde na-
jdou mapku formou obráz-
ku. Osobně bych se nebál 
oslovit seznam.cz, aby svoje 
mapy.cz doplnil o navigační 
bod a trasování. Jistě by to 
rádi udělali, kdyby věděli, 
že tím pomohou dobré věci.

Dočetl jsem se, že do sedl-
čanské nemocnice se bude 
investovat. Bylo by fajn, kdy-
by ta investice zahrnovala 
i bezbariérový vstup hlav-
ním vchodem. Myslím si, že 
pro nemocnici na úrovni by 
to měl být standard.

Za svojí rozehřívací de-
setiminutovku v prvním 
patře Vltavanu vidím prů-
měrně tak dvě auta, která 
zastaví před nemocnicí, 

aby někoho vyložila a zase 
jela. Mimochodem, přesně 
tam, kde je zákaz zastavení. 
To je dvanáct aut za hodi-
nu, odhaduji kolem stovky 
za den. Ne každý vystou-
pivší míří do nemocnice. 
Dobrá polovina jsou dříve 
narození spoluobčané, 
kteří vyrážejí nakupovat 
nebo zařizovat. Nestálo by 
za to vykousnout z plochy 
náměstí dvě místa na K+R 
parkování, když už stejně 
všichni ignorují zákaz za-
stavení? Vykládající auta 
by zaplula do vymezené-
ho prostoru a nepřekážela 
provozu. I když, vzpome-
nu-li, kde všude je sedlčan-
ský řidič schopný odstavit 
auto, tak pochybuji, že by 
městská policie dokázala 
uhlídat, aby tato parkovací 
místa sloužila skutečně jen 
v režimu „kiss and ride“.

Bohumil Vohanka

Z A M Y Š L E N Í

Co vloni nebylo, co se nestalo

F O T O G L O S A

G L O S A

Banda simulantů

P A S T V A  P R O  U Š I  ( 4 )

Pozapomenuté žestě
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